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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 11/2010 
Caràcter: ordinària  
Data: 26 de noviembre de 2010  
Horari: de 10.30 a 14.10 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 

 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens,   1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,   Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,   Regidor 
Sara Mestres Llusà,   Regidora 
Luis Franco Bergua,   Regidor 
Neus Brocal Mañas,   Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,   Regidor 
Miquel Padilla Díaz,   Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,   Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
Ramon Camats Guàrdia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
 
Excusa la seva assistència: 
Enric Montanya Mias,   Regidor 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s‟acorda aprovar l‟acta de la sessió anterior feta el dia 29 d‟octubre de 
2010. 
 
 
2.-  DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l‟Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 6547 fins al núm. 7242 ambdós inclosos. 
 
 
 
3.- MODIFICACIÓ DE LA DATA DEL PLE ORDINARI CORRESPONENT AL MES 
DE DESEMBRE DE 2010 
 
Per unanimitat s‟acorda aprovar la següent proposta d‟Alcaldia: 
 
1r.- Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de 
desembre de 2010 es faci el dimecres dia 22 de desembre de 2010. 
 
2n. Les comissions informatives permanents podran adaptar el seu règim de sessions 
per ajustar-se a la nova data de convocatòria. 
 
3r. Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la 
Intervenció, la Tresoreria i a les gerències municipals, als efectes de general 
coneixement.  
 
 
4.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA D’INICI D’EXPEDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A  
L’ASSOCIACIÓ DE DIABÈTICS DE CATALUNYA A LLEIDA (ADC) 
 
Per unanimitat s‟acorda ratificar el decret d‟Alcaldia de data 15 de novembre de 2010, 
que en la seva part dispositiva diu: 

1r.  Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l'ASSOCIACIÓ DE DIABETICS DE CATALUNYA A LLEIDA (ADC), 
per a la concessió al seu favor d‟una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

2n.  Nomenar a S. Sa. Ma. Rosa Ball Papiol, Regidora instructora de l‟expedient i al 
Sr. Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l‟expedient. 
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5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA D’INICI D’EXPEDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A L’AGÈNCIA 
ADVENTISTA PER AL DESENVOLUPAMENT I RECUROS ASSISTENCIALS 
(ADRA) 
 
Per unanimitat s‟acorda ratificar el decret d‟Alcaldia de data 15 de novembre de 2010, 
que en la seva part dispositiva diu: 

1.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l'AGENCIA ADVENTISTA PER AL DESENVOLUPAMENT I 
RECURSOS ASSISTENCIALS (ADRA), per a la concessió al seu favor d‟una Placa 
de la Paeria a la solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Ma. Rosa Ball Papiol, Regidora instructora de l‟expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l‟expedient. 

 

6.- APROVACIÓ ADEQUACIÓ CATÀLEG/RLT  DE  L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I 
ELS SEUS ORGANISMES AUTÒNOMS 

Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, amb 16 vots a favor 
del Grup M. del PSC i del regidor no adscrit i 10 vots en contra dels grups municipals 
de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA,  s‟acorda: 

1r. L‟aprovació de l‟adequació del catàleg/relació de llocs de treball de l‟Ajuntament de 
Lleida i dels seus Organismes Autònoms.  

2n. La seva adequació retributiva amb efectes des de l‟1 d‟octubre de 2010, excepció 
feta del factor catàleg que es durà a terme, de forma proporcional, en 2 períodes, 
assolint la totalitat de l‟import d‟aquest factor l‟1 de gener de 2012. 

 

7.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL REGIDOR SR. RAMON 
CAMATS GUÀRDIA 

Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans,  per unanimitat s‟acorda: 

Autoritzar al Sr. Ramon Camats Guàrdia, regidor de l‟Ajuntament de Lleida, per exercir 
un segon lloc de treball com a professor associat a temps parcial, a la Facultat de 
Ciències de l‟Educació de la Universitat de Lleida per impartir les assignatures 
següents: Educació Especial (a Psicopedagogia), Processos i contextos educatius (al 
nou grau de primària), i Màster de Secundària, amb una jornada laboral de 5 hores 
setmanals, des del mes de setembre i fins al desembre de 2010. 

En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s‟haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
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8.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA FUNCIONÀRIA SRA. 
LUISA CONEJOS ARA 

Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per  unanimitat s‟acorda: 

Autoritzar a la Sra. Luisa Conejos Ara (9853), cap Unitat Tècnica de 
Drogodependència, per exercir un segon lloc de treball com a professora associada a 
temps parcial, de l‟assignatura de Drogodependències a la Facultat de Ciències de 
l„Educació, de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 2 hores setmanals. 

En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s‟haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 

9.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL FUNCIONARI  SR. 
ALBERT BOTÉ SOLSONA 

Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans,  per unanimitat s‟acorda: 

Autoritzar al funcionari interí Sr. ALBERT BOTÉ SOLSONA (1896), subaltern de 
Gestió, per exercir un segon lloc de treball o activitat de bar musical, amb una 
dedicació de 15 hores setmanals, essent l‟horari de 22:00 h. a 3:30 h. els divendres i 
dissabtes i de 20:00 h. a 24:00 h. els diumenges. 

De conformitat amb l‟art. 343.1 del Decret 214/90 de 30 de juliol, l‟autorització de la 
compatibilitat restarà automàticament sense efecte en cas de canvi de lloc en el sector 
públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  

En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s‟haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 

10.- EXPEDIENTS DE GESTIÓ TRIBUTÀRIA “IMPOST DE CONSTRUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES”, CONCESSIONS DE BONIFICACIONS 

Vistes les propostes de la presidenta de la Comissió d‟Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial, per unanimitat s‟acorda: 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l„Impost de construccions, 
instal·lacions i obres a la Universitat de Lleida (expedient 243/2010 d‟obres menors) 
de l‟edifici 5B del Campus de l‟ETSEA a l‟av. Alcalde Rovira Roure 175, resultant una 
quota a liquidar de 357,70 € (50% s/ 715,40 €). 
- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l„Impost de construccions, 
instal·lacions i obres a la Universitat de Lleida (expedient 159/2009 d‟ obres menors) 
per a la reparació i adequació de la coberta del Rectorat 1a fase estructura sud-oest a 
la Rambla d‟Aragó, resultant una quota a liquidar de 9.432,00 € (50% s/ 18.864,00 €). 
- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l„Impost de construccions, 
instal·lacions i obres a la  Comunitat de Propietaris  Major 20 ( exp. 308/2009 d‟obres 
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menors) de l‟edifici esmentat resultant una quota a liquidar de 745,60 € (50% s/ 
1.491,20 €). 

 

11.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRESSUPOSTOS DE 
L’AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 30/09/2010 
 
La Corporació resta assabentada de l‟estat d‟execució dels pressupostos i del 
moviment de la Tresoreria de l‟Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses 
Municipals a 30/09/2010, en compliment d‟allò disposat a l‟article 207 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 de les Bases d‟Execució del Pressupost 
Municipal. 

 

12.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2010 (I) 
 

Vist el dictamen de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, i l‟informe de l‟interventor, amb 18 vots a favor dels grups municipals del 
PSC, ERC i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups municipals de CiU, PP i 
ICV-EUiA, s‟acorda: 
 
1r. Aprovar l‟expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l‟Ajuntament 2010 
(I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                     TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . . 1.463.000,00 
                                            4. . . . . . . . . . . . . .      90.000,00 

6. . . . . . . . . . . . . .    200.000,00 
                                                OTAL. . . . . . .   1.753.000,00 

 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPÍTOL                            IMPORT 
3. . . . . . . . . . . . . .         1.663.000,00 
8. . . . . . . . . . . . . .              90.000,00 

                                                    TOTAL. . . . . . . 1.753.000,00 
 
 

R E S U M 
 

       Augment en despeses                 1.753.000,00 
       Augment d‟ingressos                   1.753.000,00 
                                                            ANIVELLAT 
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2n. Aprovar la documentació que es detalla en l‟índex general de documents generals 
de l‟expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d‟exposició pública, 
l‟acord d‟aprovació de l‟expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l‟Ajuntament 2010 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l‟expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 
 
13.- APROVACIÓ DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ 2010 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial i l‟informe de l‟interventor, per unanimitat, s‟acorda: 
 
1r  Aprovar l‟expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l‟Institut Municipal 
d‟Educació 2010 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . .     100.153,53 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

8. .  . . . . . . . . . . . . .  100.153,53 
 
 

R E S U M 
 

Augment en despeses. . . . . .  100.153,53 
Augment d‟ingressos (aplicació 
                     romanent de tresoreria) . . . .   100.153,53 
                                                                     ANIVELLAT 

 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l‟índex general de documents generals 
de l‟expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d‟exposició pública, 
l‟acord d‟aprovació de l‟expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  
l‟Institut Municipal d‟Educació 2010 (I), es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l‟expedient al tràmit de publicació en els termes regulats 
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pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
14.- SUBVENCIÓ A LA FUNDACIÓ FIRA DE LLEIDA, ANY 2010 
 
Vista la proposta de la regidora d‟Economia, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Concedir un ajut econòmic de 42.070,00 € a la FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA, 
corresponent a l‟any 2010. 
 
2n. Procedir al pagament de l‟esmentat ajut amb càrrec a la partida 04.4390.48200 del 
pressupost municipal de 2010, amb una bestreta del 100%. 
 
3r. L‟adjudicatari d‟aquest ajut disposarà d‟un termini de tres mesos, una vegada 
cobrades les subvencions, per presentar els justificants de les despeses feta per un 
import, com a mínim, igual al de la subvenció percebuda.  
 
 
 
15.- ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES DEL NOU CONVENI 
DE COL·LABORACIÓ EN MATÈRIA DE GESTIÓ CADASTRAL ENTRE LA 
DIRECCIÓ GENERAL DEL CADASTRE I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial  que conté els antecedents següents: 
 
L‟any 1998 es va signar el primer conveni de col·laboració amb la Direcció General del 
Cadastre en el que es delegaven les funcions de tramitació i aprovació dels 
expedients d‟alteracions cadastrals de canvi de titularitat de les finques urbanes i en 
règim de prestació de serveis, les funcions de tramitació dels expedientes 
d‟alteracions d‟ordre físic i econòmic. 
 
Aquest conveni va ser substituït per un de nou en data 23 de setembre de 2005 i 
posteriorment es va signar una addenda el 26 de maig de 2009, ampliant-se les 
competències atorgades inicialment. 
 
L‟àmbit d‟ambdós convenis es limitava als immobles urbans. 
 
Desprès de l‟experiència de funcionament d‟aquests últims anys, en data 19 de febrer 
de 2010 es va sol·licitar a través de la Gerència Territorial del Cadastre de Lleida, la 
formalització d‟un nou conveni de col·laboració en substitució de l‟actualment vigent, 
ampliant-se les funcions inicialment delegades pels béns de naturalesa urbana als  
béns de naturalesa rústica. 
 
 
D‟acord amb el previst a l‟article 27.3 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las 
bases de règim local, és necessària l‟acceptació de l‟Ajuntament de les funcions a 
delegar per part de la Direcció General del cadastre . 
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Atès tot l‟exposat, per unanimitat s‟acorda aprovar la següent proposta de la 
presidenta de la Comissió d‟Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial: 
 
Acceptació de la delegació de les funcions que figuren en el conveni adjunt a la 
proposta i l‟autorització per a la signatura del conveni de col·laboració cadastral amb la 
Direcció General del Cadastre. 
 
 
 
16.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL 
DEPARTAMENT D’ACCIÓ SOCIAL I CIUTADANIA DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, PER A L’ESTABLIMENT DE PLACES 
CONCERTADES RESIDENCIALS I D’ATENCIÓ DIÜRNA PER A PERSONES 
GRANS DEPENDENTS AL MUNICIPI DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de la cap del Servei de Gestió i Acció Social, per unanimitat s‟acorda: 
 
Aprovar la ratificació del conveni de col·laboració entre el Departament d‟Acció Social i 
Ciutadania de la Generalitat de Catalunya i l‟Ajuntament de Lleida per a l‟establiment 
de places concertades residencials i d‟atenció diürna per a persones grans 
dependents al municipi de Lleida.  
 
 
17.- APROVACIÓ DEL PROTOCOL DE RELACIONS ENTRE EL CONSELL LOCAL 
DE LA JOVENTUT DE LLEIDA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA 
 
El Consell Local de la Joventut de Lleida (CLJL) es constitueix el 30 de gener de 2010 
com una associació independent a  partir d‟una iniciativa del moviment associatiu 
juvenil al municipi de Lleida, integrat per 16 entitats juvenils en el moment de la seva 
constitució, té com a finalitat la promoció l‟associacionisme juvenil i la representació 
del jovent davant del seu ajuntament i de la resta d‟administracions a la ciutat de 
Lleida. 
 
Donada l‟existència d‟objectius comuns, el Consell Local de la Joventut de Lleida  i 
l‟Ajuntament de Lleida signaran un protocol que regularà les relacions entre ambdues 
parts. Aquest protocol de relació pretén fixar els compromisos que ambdues parts 
assumeixen per tal de dinamitzar i vetllar pel reconeixement social de 
l‟associacionisme juvenil, establint un nou mecanisme de participació i d‟interlocució 
juvenil a la ciutat de Lleida. 
 
Per tot això, per unanimitat s‟acorda aprovar la següent proposta de la cap de Secció 
de Joventut: 
 
Aprovar el protocol de relacions entre el Consell Local de la Joventut de Lleida i 
l‟Ajuntament de Lleida. 
 
 
18.- APROVACIÓ DEL CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, EL BANC DE RECURSOS I EL CENTRE DE 
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DESENVOLUPAMENT COMUNAL I MUNICIPAL (CEDESCO) – INSTITUT BOLIVIÀ 
D’ESTUDIS MUNICIPALS   (IBEM) 
  
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovació del CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE L'AJUNTAMENT 
DE LLEIDA, BANC DE RECURSOS I EL CENTRE DE DESENVOLUPAMENT COMUNAL 
I MUNICIPAL (CEDESCO) – INSTITUT BOLIVIÀ D'ESTUDIS MUNICIPALS (IBEM) 2010-
11., amb les característiques següents per a l‟any 2010: 
 

 Entitat: Fundació Banc de Recursos 

 NIF: G-62572409 

  Total subvenció: 11.400 Euros  

 Per al projecte “CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, BANC DE RECURSOS I EL CENTRE DE 
DESENVOLUPAMENT COMUNAL I MUNICIPAL (CEDESCO) – INSTITUT 
BOLIVIÀ D'ESTUDIS MUNICIPALS (IBEM). “ 

 Partida 2010: 05.460/490,00  i Partida 2010 nominativa. 

L‟Aportació municipal per a l‟any 2011 resta condicionada a que consti el en pressupost 
com a subvenció nominativa 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l‟esmentada subvenció dintre del segon semestre 
d‟aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d‟Execució del Pressupost 
Municipal per a l‟exercici de 2010. 
 
 
 
19.- APROVACIÓ DEL CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ASSOCIACIÓ D’AMICS DEL SAHARA DE LES 
TERRES DE PONENT  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovar  el CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, I L‟ASSOCIACIÓ D‟AMICS DEL SÀHARA DE LES 
TERRES DE PONENT (AASTP) 2010-11., amb les característiques següents per a 
l‟any 2010: 
 

 Entitat: Ass. d‟Amics del Sàhara de les Terres de Ponent 

 NIF: G-25600586 

  Total subvenció: 11.400 Euros  

 Per al conveni  “CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, I L‟ASSOCIACIÓ D‟AMICS DEL SÀHARA DE LES 
TERRES DE PONENT (AASTP).  

http://www.internostrum.com/insbil/index.php?lang=es-ca&palabra=CEDESCO
http://www.internostrum.com/insbil/index.php?lang=es-ca&palabra=IBEM
http://www.internostrum.com/insbil/index.php?lang=es-ca&palabra=CEDESCO
http://www.internostrum.com/insbil/index.php?lang=es-ca&palabra=IBEM
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 Partida 2010: 05/2323/490,00  i Partida 2010 nominativa. 

L‟Aportació municipal per a l‟any 2011resta condicionada a que consti el en pressupost 
com a subvenció nominativa 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l‟esmentada subvenció dintre del segon semestre 
d‟aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d‟Execució del Pressupost 
Municipal per a l‟exercici de 2010. 
 
 
20.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS ADMINISTRATIVES 
PARTICULARS QUE HAN DE REGIR LA LICITACIÓ PER A LA CONCESSIÓ 
ADMINSITRATIVA DE LA BARRA – MOSTRADOR DEL CAFÉ DE L’ESCORXADOR. 
INICIAR LA LICITACIÓ 
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
1.- Aprovació inicial del Plec de condicions administratives particulars que han de regir 
la licitació per la concessió administrativa de domini públic per a l‟explotació de la 
barra – mostrador del Cafè de l‟Escorxador. Iniciar la licitació.  
 
2.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l‟Alcaldia 
(indistintament) tots els actes de desenvolupament o execució del present acord, 
incloent l‟adjudicació, formalització del contracte, resolució d‟incidències i altres. 
 
 
 
21.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS 
I TÈCNIQUES QUE REGEIXEN LA CONTRACTACIÓ DE LES OBRES DEL 
PROJECTE DE TANCAMENT PISTA-MAGATZEM POLIVALENT I MILLORA DEL 
RECINTE ESPORTIU A L’EMD DE RAIMAT I INICI DE LICITACIÓ  
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars per a la contractació de les 
obres, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d‟adjudicació, del Projecte 
de tancament Pista-Magatzem polivalent i millora del recinte esportiu de l‟EMD de 
Raïmat, per un pressupost de 79.225,27 €+14.260,55 € d‟IVA (Total: 93.485,82 €). 
 
2n. Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert, amb diversos criteris 
d‟adjudicació, d‟acord amb allò  establert a l‟art. 126 de la Llei 30/2007, de 30 
 
3r. Aquesta adjudicació resta condicionada a l‟existència de crèdit adequat i suficient 
en l‟exercici pressupostari de l‟any 2011, d‟acord amb allò establert a l‟art. 94.2 de la 
Llei de Contractes del Sector Públic.  
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l‟Alcaldia 
(indistintament) tots els actes de desenvolupament o execució del present acord 
incloent el requeriment a què fa referència l‟art. 135.2 de la LSCP, l‟adjudicació, 
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formalització del contracte, resolució d‟incidències, recursos i altres. 
 
 
22.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS 
I TÈCNIQUES QUE REGEIXEN LA CONTRACTACIÓ DE LES OBRES DEL 
PROJECTE BÀSIC I D’EXECUCIÓ DE RESTAURACIÓ DE L’AQUÀRIUM DELS 
CAMPS ELISIS I INICI DE LA LICITACIÓ  
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars per a la contractació de les 
obres, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d‟adjudicació, del Projecte 
bàsic i d‟execució de restauració de l‟Aquàrium dels Camps Elisis, per un pressupost 
de 158.826,70 €+28.588,81 € d‟IVA (Total: 187.415,51 €) 
 
2n. Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert, amb diversos criteris 
d‟adjudicació, d‟acord amb allò  establert a l‟art. 126 de la Llei 30/2007, de 30 
 
3r. Aquesta adjudicació resta condicionada a l‟existència de crèdit adequat i suficient 
en l‟exercici pressupostari de l‟any 2011, d‟acord amb allò establert a l‟art. 94.2 de la 
Llei de Contractes del Sector Públic.  
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l‟Alcaldia 
(indistintament) tots els actes de desenvolupament o execució del present acord 
incloent el requeriment a què fa referència l‟art. 135.2 de la LSCP, l‟adjudicació, 
formalització del contracte, resolució d‟incidències, recursos i altres. 
 
 
23.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL 
MINISTERIO DE FOMENT I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER AL FINANÇAMENT 
DE LES OBRES DE “RESTAURACIÓ MONUMENTAL, ADEQUACIÓ I 
ARRANJAMENTS DE LA FAÇANA DE LLEVANT DEL PALAU DE LA PAERIA, 
FASE I” 
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, per unanimitat s‟acorda: 
 
Aprovar el  Text del conveni per a la col·laboració entre el Ministerio de Fomento i 
l‟Ajuntament de Lleida per a al finançament de les obres de “Restauració monumental, 
adequació i arranjaments de la façana de Llevant del Palau de la Paeria, Fase I” a 
Lleida. 
 
 
24.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS 
I TÈCNIQUES QUE REGEIXEN LA CONTRACTACIÓ DEL PLA DE MANTENIMENT, 
CONSERVACIÓ I MILLORA DE VORERES I BRIGADA D’ACCIÓ IMMEDIATA ANY 
2011 I INICI DE LICITACIÓ  
 
Vista la proposta de l‟Oficialia Major, amb 16 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 
del regidor no adscrit, 2 vots en contra del Grup Municipal d‟ERC i 8 abstencions dels 
grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA,  s‟acorda: 
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1r.- Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars per a la contractació de les 
obres, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d‟adjudicació, del Pla de 
manteniment, conservació i millora de voreres i brigada d‟ acció immediata, per un 
pressupost 593.220,34 € + 106.779,66 € (Total: 700.000,00 €) 
 
2n.- Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert, amb diversos criteris 
d‟adjudicació, d‟acord amb allò  establert a l‟art. 126 de la Llei 30/2007, de 30 
 
3r.- Aquesta adjudicació resta condicionada a l‟existència de crèdit adequat i suficient 
en l‟exercici pressupostari de l‟any 2011, d‟acord amb allò establert a l‟art. 94.2 de la 
Llei de Contractes del Sector Públic.  
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l‟Alcaldia 
(indistintament) tots els actes de desenvolupament o execució del present acord 
incloent el requeriment a què fa referència l‟art. 135.2 de la LSCP, l‟adjudicació, 
formalització del contracte, resolució d‟incidències, recursos i altres. 
 
 
 
25.- APROVACIÓ DE L’ADDENDA AL CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA DE 
DATA 11 D’ABRIL DE 2006 EN RELACIÓ AMB LA CESSIÓ AVANÇADA DE 
TERRENYS EN EL SUR 31, SIGNADA EL 25 D’OCTUBRE DE 2010 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge  de data 18 de 
novembre de 2010, per unanimitat dels 26 regidors presents que composen la majoria 
absoluta dels 27 membres de la corporació, s‟acorda: 
 
1r. Aprovar l‟Addenda al conveni de gestió urbanística, subscrit en data  11 d‟abril de 
2006, signada el 25 d‟octubre de 2010, per l‟Ajuntament de Lleida i Construccions 
Batlle Cervera SA. 
 
2n.  Notificar l‟acord als interessats. 
 
3r.  Publicar l‟acord al Butlletí Oficial de la Província, al web de la Paeria i al Registre 
de Planejament Urbanístic de Catalunya i al de l‟Ajuntament de Lleida. 
 
 
 
26.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GENERAL DE 
LLEIDA EN L’ÀMBIT DEL SECTOR SUR 32 I EN RELACIÓ A L’ARTICLE 15 DE 
LA NORMATIVA  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge  de data 15 de 
novembre de 2010, amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC, PP i 
ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, que 
representa el dret favorable de la majoria absoluta dels 27 membres de la corporació, 
s‟acorda: 
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1r. Estimar parcialment les al·legacions presentades durant el termini d‟informació 
pública per Ma. Teresa Frontons Calderó en el sentit d‟incorporar la petició referent a 
la inclusió de la totalitat d‟una finca dins de l‟àmbit i  de l‟Hermana Amparo Lalaguna 
Laclaustra, en relació amb l‟estudi de l‟accés al seu centre des de la rotonda, que 
s‟haurà de fer en la concreció de la proposta d‟ordenació del sector. 
 
2n. Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla General de Lleida en 
l‟àmbit del sector SUR 32 i  la precisió de l'article 15 del Pla general d‟ordenació 
urbanística. 
 
3r. Traslladar l‟expedient a la Comissió Territorial d‟Urbanisme als efectes de la seva 
aprovació definitiva. 
 
 
 
27.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA EN L’ÀMBIT DEL PARC TERRITORIAL ALCALDE PONS 
– LES BASSES  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge  de data 18 de 
novembre de 2010, amb 16 vots a favor dels grups municipals del PSC i del PP i del 
regidor no adscrit, 8 vots en contra dels grups municipals de CiU i ERC i 1 abstenció 
del Grup Municipal d‟ICV-EUiA, que representa el vot favorable de la majoria absoluta 
dels 27 membres de la corporació, s‟acorda: 
 
1r. Estimar parcialment els suggeriments presentats en el termini d‟informació pública 
de l‟Avanç de la modificació del Pla general Modificació puntual del Pla general de 
Lleida en l‟àmbit del Parc Territorial Alcalde Pons - Les Basses, en el sentit de corregir 

la titularitat i descripció de les finques cadastrals 25900A009003210000LY, 
25900A009003180000LY i 25900A009003270000LF. 
  
2n. Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla general de Lleida en l‟àmbit del 
Parc Territorial Alcalde Pons - Les Basses, amb l‟informe de sostenibilitat ambiental 
elaborat en el tràmit d‟avaluació ambiental corresponent. 
 
3r.  Obrir un termini d‟informació pública de 45 dies de conformitat amb l‟art. 115 del 
RLU mitjançant la publicació al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa i al web 
municipal. 
 
4t.  Demanar informe als organismes següents:  
Secretaria de la Mobilitat 
Ministeri de Foment 
Direcció General de Comerç del Departament d‟Innovació, Universitats i Empresa 
Direcció General d‟Arquitectura i Paisatge 
Direcció General d‟Esports del Departament de Vicepresidència 
Departament d‟Agricultura, Alimentació i Acció Rural 
 
5è. Fer les consultes corresponents al tràmit d‟avaluació ambiental als organismes i 
públic interessat següents: 
Agència Catalana de l‟Aigua 
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Direcció General del Patrimoni Cultural 
Direcció General d‟Arquitectura i Paisatge 
Consell Comarcal del Segrià 
Departament d‟Agricultura, Alimentació i Acció Rural 
Departament de Medi Ambient i Habitatge 
Direcció General d‟Urbanisme 
Direcció General de Carreteres 
Ipcena 
 
 
 
28.- APROVACIÓ DE L’ESTUDI ECONÒMIC PER AL MANTENIMENT, 
CONSERVACIÓ I EXPLOTACIÓ DE L’ESTACIÓ DEPURADORA D’AIGÜES 
RESIDUALS DE LLEIDA PER A L’ANY 2010 I APROVACIÓ DEL PLA DE 
REPOSICIÓ I MILLORES A L’EDAR PER A L’ANY 2010  
 
Vista la proposta del coordinador de Projectes i Obres, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovació  de l‟Estudi Econòmic per al Manteniment, Conservació i Explotació de 
l‟Estació Depuradora d‟Aigües Residuals (EDAR) Lleida 2010.  
 
2n. Aprovació  del Pla de Reposició i Millores Complementari- EDAR Lleida 2010. 
 
3r. Aprovació de la sol·licitud a l‟Agència Catalana de l‟Aigua de l‟atribució de fons en 
concepte de despeses de Manteniment, Conservació i Explotació de l‟EDAR Lleida per 
l‟any 2010 per un import d‟UN MILIÓ SIS-CENTS QUARANTA-VUIT MIL CENT 
TRETZE EUROS (1.648.113,- €) més IVA., segons s‟exposa i justifica en els estudis 
adjunts, amb efectes de l‟1 de gener de 2010. 
 
4t. Aprovació de la sol·licitud a l‟Agència Catalana de l‟Aigua de l‟atribució de fons en 
concepte de despeses de reposició i millores per a l‟EDAR Lleida per l‟any 2010 per 
un import de CINC-CENTS SEIXANTA-VUIT MIL DOS-CENTS SETANTA EUROS 
(568.270,- €) més IVA, segons s‟exposa i justifica en els estudis adjunts, amb efectes 
de l‟1 de gener de 2010. 
 
5è. Notificar l‟acord als interessats. 
 
 
 
29.- APROVACIÓ DEL PLA  QUINQUENNAL DE REPOSICIÓ I MILLORES I NOVES 
INVERSIONS 2011-2015 PER A L’EDAR DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del coordinador de Projectes i Obres, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovació del Pla Quinquennal de Reposició i Millores i Noves Inversions 2011-
2015. 
 
2n. Aprovació de la sol·licitud a l‟Agència Catalana de l‟Aigua de l‟atribució de fons en 
concepte de despeses de reposició i millores per a l‟EDAR Lleida pels anys 2011-2015 
per un import de DOS MILIONS SIS-CENTS VINT MIL SET-CENTS VINT EUROS 
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(2.620.720,-€) més IVA, segons s‟exposa i justifica en els estudis adjunts. 
 
3r.  Notificar l‟acord als interessats. 
 
 
 
30.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD A L’AGÈNCIA CATALANA DE L’AIGUA DE 
L’ATRIBUCIÓ PROVISIONAL DE FONS PER L’EXPLOTACIÓ, CONSERVACIÓ I 
MANTENIMENT DE L’ESTACIÓ DEPURADORA D’AIGÜES RESIDUALS (EDAR) 
DE LLEIDA PER A L’ANY 2011   
 
Vista la proposta del coordinador de Projectes i Obres, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. Aprovació de la sol·licitud a l‟Agència Catalana de l‟Aigua de l‟atribució provisional 
de Fons per Explotació, Conservació i Manteniment de l‟Estació Depuradora d‟Aigües 
Residuals (EDAR) de Lleida 2011 per un import d‟UN MILIÓ SET-CENTS 
QUARANTA-VUIT MIL TRES-CENTS DIVUIT EUROS AMB SEIXANTA-VUIT 
CÈNTIMS (1.748.318,68,-) més IVA, amb efectes de l‟1 de gener de 2011.  
 
2n. Notificar l‟acord als interessats. 
 
 
 
31.- APROVACIÓ DE L’ACTUALITZACIÓ DEL PLA BÀSIC I D’EMERGÈNCIA 
MUNICIPAL (PBMLL)  I DEL PLA D’EMERGÈNCIA DE GELADES I NEVADES A 
LLEIDA (PEGENELL) 
 
Vista la proposta de la  regidora de Mobilitat, Via Pública i Seguretat, per unanimitat 
s‟acorda:  
 
1r.  Aprovar l‟actualització dels Annexos generals i del Programa d‟implantació i 
manteniment del Pla de protecció civil de Lleida  que comporta la substitució 
d‟aquestes dues parts incloses al Pla Bàsic de protecció civil del municipi de Lleida i al 
Pla d‟emergència de gelades i nevades 
  
2n.  Trametre‟ls a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya per a la seva 
homologació i  registre. 
 
 
 
32.- APROVACIÓ DE L’ACTUALITZACIÓ DEL PLA D’EMERGÈNCIA 
D’INUNDACIONS A LLEIDA (PEINLL) 
 
Vista la proposta de la  regidora de Mobilitat, Via Pública i Seguretat, per unanimitat 
s‟acorda:  
 
1r.  Aprovar l‟actualització  del Pla d‟emergència d‟inundacions a Lleida que comporta 

la substitució del Pla pel Manual d‟actuació per a inundacions. 
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2n. Trametre‟ls a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya per a la seva 
homologació i  registre. 

 

 
 
33.- ADHESIÓ AL MANIFEST  CONTRA LA VIOLÈNCIA MASCLISTA 
 
De conformitat amb l‟acord de la Junta de portaveus, es fa constar que l‟Ajuntament 
de Lleida s‟adhereix formalment al Manifest contra la violència masclista que va ser 
llegit ahir en l‟acte institucional celebrat a aquest efecte. 
 
 
 
34.- ADHESIÓ AL MANIFEST FET A TERRASSA AMB MOTIU DE LA 
DECLARACIÓ DELS CASTELLS COM A PATRIMONI CULTURAL IMMATERIAL 
DE LA HUMANITAT PER PART DE LA UNESCO 
 
De conformitat amb l‟acord de la Junta de portaveus, l‟Ajuntament de Lleida s‟adhereix 
formalment al Manifest que els municipis amb colles castelleres han fet públic a 
Terrassa, amb motiu de la Declaració dels Castells com a Patrimoni Cultural 
Immaterial de la Humanitat per part de la UNESCO. 
 

 
 
 
35.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC DE SUPORT ALS REGLAMENTS PER 
A L’ÚS DE LA LLENGUA CATALANA A LES ADMINISTRACIONS LOCALS 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d‟ERC, amb 24 vots a favor dels grups 
municipals d‟ERC, PSC, CiU, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 1 vot en contra del 
PP, s‟acorda: 
 
1r. Donar suport a les administracions locals que disposen de reglaments vigents per a 
l‟ús de la llengua catalana on el català és la llengua preferent i esperonar a la resta a 
aprovar-ne. 
 
2n. Fer arribar aquest acord als grups parlamentaris amb representació al Parlament 
de Catalunya, a l‟Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM) i a la 
Federació de Municipis de Catalunya (FMC). 
 
 
 
36.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A INSTAR A ADIF I A LA 
SOCIETAT ACOMETE A PRESENTAR EL PROJECTE D’INSTAL·LACIONS DEL 
PÀRQUING SUBTERRANI DE VIALIA   
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s‟acorda: 
 
1r. L‟Ajuntament de Lleida i en el seu nom el seu Paer en Cap instarà a ADIF i a la 
societat ACOMETE a que presenti a la Paeria el projecte d‟instal·lacions del pàrquing 
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subterrani de Vialia per a què hi puguin ser habilitades les seves instal·lacions i 
senyalitzacions pertinents per a la seva posada en funcionament a la major brevetat 
possible. 
 
2n. Donar trasllat d‟aquests acords a RENFE,  ADIF i la societat ACOMETE SA.  
 
 
 
37.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA DE CONDEMNA A LA 
INTERVENCIÓ MILITAR DEL REGNE DEL MARROC A LA CIUTAT DE  AL-AAIUN 
AL SÀHARA OCCIDENTAL OCUPAT 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d‟ICV-EUiA amb 24 vots a favor dels 
grups municipals d‟ICV-EUiA, PSC, CiU, ERC i del regidor no adscrit  i 1 abstenció del 
Grup Municipal del PP, s‟acorda: 
 

1r. Condemnar la intervenció militar sobre la població sahrauí que es troba assetjada 

al “Campament Justícia i Dignitat” i la ciutat del Aaiún, del Sàhara Occidental ocupat. 

 
2n. Denunciar la violació sistemàtica dels drets humans en els territoris del Sàhara 
Occidental ocupat per part del Regne del Marroc. 
 
3r. Instar al govern espanyol a coordinar las accions necessàries amb l‟objectiu de 
culminar el procés de descolonització del Sàhara Occidental, a través de la 
convocatòria d‟un referèndum d‟autodeterminació que inclogui la independència, 
d‟acord amb la legalitat internacional i las resolucions del Consell de Seguretat de les 
Nacions Unides. 
  
4t. Sol·licitar a les autoritats i a les institucions de la Unió Europea, i en particular a 
Catherine Ashton, Alta Representant de la Unió per a Afers exteriors i Política de 
Seguretat, i a Trinitat Jiménez, Ministra d'Afers exteriors del Govern d'Espanya, una 
reacció ferma enfront del Regne del Marroc per protegir la integritat dels drets humans 
dels milers de sahrauís acampats. 

 

5è. Donar suport a la Comissió internacional creada al Parlament Europeu. 

 

6è. Expressar la nostra solidaritat amb el poble sahrauí en la seva lluita per l'exercici 

del dret d'autodeterminació per finalitzar amb el procés de descolonització i acabar 

amb  l'ocupació marroquina.  

 

7è. Instar al regne del Marroc  que cessi la censura informativa i el bloqueig que està 

portant a terme als territoris ocupats del Sàhara Occidental sobre els mitjans de 

comunicació internacional, el qual viola flagrantment la llibertat de premsa. 

 

 

38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A LA SITUACIÓ ACTUAL 

DEL SÀHARA OCCIDENTAL 
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Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, es decideix fer votació separada 

dels diversos punts que preveu la part resolutiva de la proposta. El primer paràgraf del 

punt núm. 1 s‟aprova amb 22 vots a favor dels grups municipals del PP, PSC, CiU i del 

regidor no adscrit i 3 vots en contra dels grups d‟ERC i ICV-EUiA. El segon paràgraf 

del punt primer és rebutjat  amb 17 vots en contra dels grups municipals del PSC, 

ERC i ICV-EUiA, 7 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 1 abstenció del 

regidor no adscrit. El punt segon de la moció es rebutja amb 17 vots en contra dels 

grups municipals del PSC, ERC i ICV-EUiA, 7 vots a favor dels grups municipals de 

CiU i PP i 1 abstenció del regidor no adscrit. Els punts tercer, quart, cinquè i sisè de la 

moció s‟aproven amb 22 vots a favor dels grups municipals del PP, PSC i CiU i del 

regidor no adscrit i 3 vots en contra dels grups d‟ERC i ICV-EUiA. 

 

En conseqüència, i segons el resultat de les votacions relacionats en el paràgraf 

anterior, el Ple de l‟Ajuntament de Lleida acorda: 

 

“1r. L‟Ajuntament de Lleida s‟adhereix a la resolució del Parlament Europeu de 

condemna pels fets que han tingut lloc a Gdaim Izik i Al-Aaiun .... 

.... 

3r. L‟Ajuntament de Lleida insta al Govern de l‟Estat a promoure la modificació del 

mandat de MINURSO per a, 

a) Donar competències plenes i directes en l‟àmbit dels drets humans, de manera 

que es posi fi a la seva sistemàtica violació. 

b) Que es pugui promoure una investigació independent que aclareixi els fets que 

s‟han produït en aquell territori, i d‟una manera especial, la mort del saharaui amb 

nacionalitat espanyola Baby Hamday Buyema. 

4t. L‟Ajuntament de Lleida insta al Govern de l‟Estat a promoure des de Nacions 

Unides les gestions necessàries per a que procedeix urgentment a posar al poble 

saharaui en condicions d‟exercir el dret d‟autodeterminació que li han concedit 

reiterades resolucions de l‟Assemblea General i del Consell de Seguretat de Nacions 

Unides. Un dret a la autodeterminació que solament i en exclusiva es pot exercir per 

mitjà d‟un referèndum lliure, just, imparcial i sota tutela i direcció de Nacions Unides. 

5è. Instem al Govern d‟Espanya a sol·licitar al Marroc que garanteixi la lliure circulació                 

dels representants dels mitjans de comunicació i el ple exercici de les seves activitats 

periodístiques. 

     6è. Donar trasllat d‟aquests acords al Ministeri d‟Afers Estrangers i al Govern         

d‟Espanya”.  

 

 

Igualment, com a resultat de les votacions esmentades en l‟encapçalament d‟aquest 

acord, el Ple de l‟Ajuntament de Lleida, va rebutjar els paràgrafs següents de la moció: 

 

“1r. .... L'Ajuntament de Lleida insta al Govern de l'Estat a condemnar les greus 

violacions dels drets humans que s‟han produït al Sahara Occidental, que són evidents 

malgrat el control informatiu que no ha permès el lliure exercici de les seves activitats 

als professionals de la informació. 
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2n. L‟Ajuntament de Lleida insta al Govern de l‟Estat a assumir com antiga potència 

administradora un paper actiu en l‟inconclòs procés de descolonització del Sàhara 

Occidental.  

.........” 

 

 

 

39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA DE COMMEMORACIÓ DEL 25 DE 

NOVEMBRE DIA INTERNACIONAL DE LA VIOLÈNCIA CONTRA LES DONES 

 

Vista la moció presentada pel Grup Municipal d‟ICV-EUiA, per unanimitat s‟acorda: 

 

1r. Demanar a les empreses de mitjans de comunicació locals un major compromís en 

la inclusió d‟unes pautes específiques sobre el tractament de la violència masclista als 

llibres d‟estil i als convenis col·lectius, en aplicació de la guia de bones pràctiques per 

a mitjans de comunicació que va editar l‟Ajuntament l‟any 2008. 

 

2n. Demanar a les empreses de mitjans de comunicació locals que es tracti la 

violència masclista com una violació dels drets humans i un atemptat contra la llibertat 

i la dignitat de les persones. 

 

3r. Traslladar aquests acords a totes les empreses de mitjans de comunicació 

existents al municipi.  

 

 
INTERVENCIONS  
 
Punt núm.  6. Aprovació adequació catàleg/RLT de l’Ajuntament de Lleida i els 
seus organismes autònoms  
 
El Sr. Zapater recorda que en el darrer Ple va votar a favor de l‟acord signat entre 
l‟equip de govern i la representació sindical (UGT); per coherència també votarà 
favorablement la proposta d‟avui.  
 
El Sr. Camats creu que es pot desvincular la votació de l‟acord – conveni del tema 
que avui es discuteix i que tot seguit es votarà. No entén el títol de la proposta, ja que 
indueix a error. Un catàleg i una relació de llocs de treball no són la mateixa cosa; 
defineixen dues realitats substantives diferenciades, que cal no confondre. El catàleg 
no especifica el procés seguit per assolir un lloc de treball ni quines són les funcions 
concretes i determinades que té atribuït. S‟està induint a confusió. No disposem de 
l‟informe complet elaborat per l‟empresa INDRA; tampoc tenim el document elaborat 
pel cap de servei d‟Organització i Gestió que resumeix aquell informe. Podem tenir un 
catàleg caduc i vell al qual només afegim pegats. També li preocupa que només tingui 
l‟informe favorable d‟un sindicat, tot i que estigui informat favorablement per la Junta 
de Personal i pel Comitè d‟Empresa. Votarà en contra de la proposta, ja que no vol 
assumir la responsabilitat de donar per bo allò que no coneix en la seva totalitat i que 
no és assumit per tots els representants del personal.  
 
El Sr. Mitjans anuncia que el seu grup hi votarà en contra. Després de l‟aprovació del 



 
 

 20 

Pacte - Conveni es proposa ara l‟adequació del catàleg/RLT. La proposta es 
fonamenta en un informe que no ha estat aprovat per quatre dels cinc sindicats que 
tenen representació a la casa. Cap grup disposa de l‟informe original de l‟empresa a la 
que ha estat encarregada la  RLT. No entén com es pot fer l‟informe tècnic si només 
s‟ha realitzat la primera fase de la RLT. Es remet al posicionament del seu grup en 
l‟anterior Ple. Un conveni únic no vol dir un conveni unitari. Espera que la Sra. 
Mínguez doni avui més explicacions. 
 
La Sra. Horcajada lamenta que aquesta proposta no compti amb el consens de la 
resta de sindicats (llevat de la UGT), cosa que seria desitjable. Els altres sindicats es 
van aixecar de la taula negociadora del Pacte - Conveni per no tenir feta la RLT. 
Aquest document no estava redactat perquè l‟equip de govern no va complir l‟anterior 
Pacte col·lectiu en què es va pactar fer-ho abans de juny de l‟any 2009. Creu que el 
catàleg/RLT és una nova figura híbrida creada pel Govern. No es disposa de l‟informe 
tècnic de l‟empresa INDRA que ha servit de base per modificar el catàleg. Se‟ns ha dit 
que l‟informe tenia caràcter preliminar i de caràcter intern i que la seva difusió podria 
complicar la redacció de la RLT. El grup del PP no creu que no es pugui facilitar un 
informe que ha servit de base a l‟Ajuntament per fer la proposta que avui es vota. Creu 
que hi ha voluntat de no facilitar-nos una informació a la qual hi tenim to el dret. En la 
documentació de la proposta s‟equipara  el catàleg amb la RLT (només es pot parlar 
d‟allò que tenim: un catàleg). Se‟ns diu que en una fase posterior de la RLT es farà la 
valoració dels llocs; per això no es pot entendre que s‟adoptin resolucions sobre 
retribucions fonamentades en la primera fase de redacció i anàlisi. Hi ha indefinicions 
en el complement de destí i en el complement específic (ho explica). L‟equip de 
govern no ha complert amb els seus compromisos i els grups no tenen prou informació 
per fer la seva tasca. Per això diu que el seu vot serà  en contra.  
 
El Sr. Guallar també diu que hauran de votar hi en contra. Deslliga el posicionament 
sobre aquest punt amb el que van tenir en relació amb el conveni (són coses 
diferents). També volen deslligar el vot en relació amb el suport a la proposta de les 
forces sindicals amb representació a la Paeria. Els grups han de valorar la proposta 
del Govern, que ha estat informada pels òrgans de representació sindical. H ha tres 
raons per fonamentar el vot contrari. La primera fa relació a la denominació de 
catàleg/RLT quan només disposem del primer dels dos documents. En el Ple passat 
van destacar que un dels aspectes més negatius del nou pacte havia estat 
l‟incompliment del compromís de fer una RLT pactat en el conveni anterior. La RLT era 
una prioritat que permetia incrementar la transparència i l‟eficàcia. Ara s‟està jugant  a 
la confusió; no existeix el concepte catàleg/RLT. No hi ha cap motiu legal que 
impedeixi que només s‟adeqüi el catàleg. En segon lloc, manca informació, atès que 
no se‟ns ha lliurat l‟informe d‟INDRA sobre la primera fase de la RLT. Es va dir que es 
lliuraria l‟informe més endavant; malgrat això la decisió sobre la proposta s‟ha de 
prendre avui. La part que s‟ha transcrit no els deixa gaire satisfets,  ja que es 
comprova que hi ha persones que ocupen llocs de treball  iguals i tenen diferents 
complements específics.  Es posa de manifest el que es va dir en el debat del Ple 
passat. En tercer lloc, tampoc comparteixen l‟aplicació que es fa del factor 
d‟incompatibilitat. El grup de CiU entén que aquesta variable s‟aplica en alguns llocs 
de treball en què no estan prou justificats (ho explica). La incompatibilitat ha d‟estar 
justificada per la singularitat del lloc de treball amb relació a funcions professionals 
alienes a l‟Ajuntament (grups que poden informar, proposar, etc.). Hi ha 
incompatibilitats no justificades que no segueixen aquest criteri.  
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La Sra. Mínguez considera que no podem optar per lamentar-nos de les coses que 
per un motiu o altre no s‟han pogut fer; cal tirar endavant i canviar les coses. 
L‟oposició no troba bé que el Govern opti per cap de les dues alternatives. Cal corregir 
les coses que venen del passat i això s‟ha aconseguit amb el nou conveni, malgrat 
l‟entorn de crisi econòmica.  Ara estem adequant diferents conceptes retributius al nou 
conveni i, a més, estem adequant el catàleg/RLT. Estem arreglant les disfuncions que 
l‟informe tècnic destacava (les explica). El vot negatiu vol dir que s‟està en contra 
d‟arreglar les disfuncions que hi ha. Explica que el factor d‟incompatibilitat està ben 
recollit en el factor de catàleg. La proposta d‟acord no ha estat votada en contra per 
part dels sindicats; està informada per la Junta de Personal i pel Comitè d‟Empresa i 
no consta cap al·legació ni cap vot en contra. És una millora per als treballadors. Tot 
això encaixa amb la RLT que està fent INDRA i d‟aquesta manera està explicat en 
l‟informe. Les coses que avui s‟arreglen ja es van posar de manifest en les comissions 
paritàries i en les treballs fets en el procés de negociació col·lectiva. S‟ha dit 
públicament que no és el mateix el catàleg que la RLT i no es pretén confondre ningú. 
No renunciem a tenir una RLT. Malgrat això, quan aprovem el pressupost cal 
incorporar un document per concretar els complements específics; en el nostre cas és 
el catàleg. El vigent Reglament de personal dels ens locals diu que quan no es disposi 
de RLT es podrà substituir per un catàleg. Reitera que la proposta està informada 
favorablement pels òrgans de representació del personal.  
 
El Sr. Camats no creu que votar en contra de la proposta sigui no estar a favor de 
totes les coses bones que contenen el conveni o l‟adequació del catàleg. El Pacte i la 
modificació del catàleg tenen coses positives i també en tenen de dolentes. Es vota un 
posicionament polític global que critica les coses que no s‟han fet bé. Hi ha sindicats 
que han votat en contra de la proposta. Quant a la confusió del catàleg amb la RLT diu 
que cal considerar que aquesta qüestió és extremadament sensible i que cal garantir 
que es faci la nova RLT amb la màxima transparència en tots els moments del procés 
de redacció. Per això vol conèixer tots els documents que fonamenten les propostes.  
 
El Sr. Mitjans diu que un document no pot ser un catàleg i una RLT al mateix temps. 
Nosaltres només tenim un catàleg. S‟ha constatat que hi ha injustícies i greuges en 
l‟àmbit retributiu de l‟Ajuntament. En el conveni havia de figurar l‟annex amb les taules 
salarials. La Junta de personal no s‟ha reunit per aprovar aquest informe. Creu que no 
es pot aprovar un catàleg on hi ha diferències retributives per llocs de treball iguals. 
Reitera que la descripció del punt indueix a confusió.  
 
La Sra. Horcajada diu que s‟hagués donat un gran pas endavant si el nou conveni 
hagués portat també inclosa una nova RLT. La forma és igual d‟important que el fons. 
Ens ha mancat l‟informe d‟INDRA que ha fonamentat la proposta. És un informe pagat 
amb fons públics i els grups hi hem de tenir accés; no té cap consideració d‟informe 
reservat.  Els regidors tenim dret a tota la informació. Es remet als arguments explicats 
en la intervenció precedent.  
 
El Sr. Guallar diu que en aquest cas el que s‟està fent és autoenganyar-nos i no 
complir els compromisos. Els grups tenen com a funció valorar l‟acció del Govern, no 
els posicionaments dels sindicats.  La Sra. Mínguez no ha donat resposta a cap de les 
tres qüestions que ha plantejat. Pregunta per quin motiu no podem tenir accés a 
l‟informe d‟INDRA. Reitera que no s‟ha donat compliment al compromís de fer una 
RLT que es va adoptar l‟any 2006; s‟ha trigat gairebé cinc anys per començar els 



 
 

 22 

treballs. La RLT és molt important per a una administració moderna i ara es vol jugar a 
la confusió amb el terme catàleg/RLT. Qüestionen que el Govern hagi estat 4 anys 
sense fer la RLT tot i les peticions dels grups de l‟oposició. Ara s‟ha reconegut que hi 
ha disfuncions i que es retribueix diferent a llocs de treball iguals. El Govern no es pot 
reservar la informació; sense informació no es poden prendre decisions responsables. 
Si el Govern fa bé la feina els tindrà al seu costat. Reitera també la pregunta sobre en 
quin lloc es diu que l‟adequació que es proposa aprovar ha de tenir com a títol el de 
catàleg/RLT (no consta enlloc).  
 
La Sra. Mínguez diu que no s‟inventa res; els informes  que se sotmeten a aprovació 
del Ple porten la signatura de molts tècnics municipals. Els regidors i els presidents de 
les comissions no s‟inventen res: ni títols ni continguts. S‟està posant en dubte la 
legitimitat de la Junta de Personal i del Comitè d‟Empresa i dels informes que 
elaboren. Els òrgans de representació del personal estan escollits pels treballadors i 
són els que informen els assumptes que després seran sotmesos a aprovació per la 
corporació. Els informes dels treballadors són favorables a la proposta. No es pot 
qüestionar la tasca dels representants sindicals de l‟Ajuntament. L‟informe no es va 
votar en la Junta de Personal; fins i tot el conveni va comptar amb l‟abstenció d‟alguns 
sindicats quan es va votar al Comitè d‟Empresa. La proposta d‟adequació no ha de ser 
tan dolenta quan cap dels sindicats s‟oposa directament. Reitera que si no hi ha RLT 
cal fer servi el catàleg per tal de poder pagar el complement específic. No tenim la 
RLT, però hi ha un compromís formal per  fer-la; no s‟ha enganyat  ningú. El procés 
per a tenir l‟informe global de la RLT serà llarg; per això es poden fer també les coses 
tram a tram. S‟ha pactat l‟adequació amb el sindicat que ha negociat el Pacte, no ha 
estat un invent unilateral del Govern. Reconeix que hi ha casos en què uns llocs de 
treball iguals tenen un complement específic diferent (no tenen retribucions diferents 
en raó de la persona que l‟ocupa). Es facilitarà l‟informe de INDRA. No es pot dir que 
és difícil obtenir informes en aquest ajuntament i demana que es digui quin és el que 
s‟ha negat. L‟informe d‟INDRA es va demanar ahir mitjançant un correu electrònic. 
S‟estan millorant coses i es compleix el compromís d‟elaborar la RLT.  
 
El Sr. alcalde diu que s‟està qüestionant la capacitat de negociació dels representants 
sindicals (elegits democràticament) i també la capacitat de negociació de l‟equip de 
govern amb ells.  Es qüestiona la capacitat negociadora d‟una administració pública  
amb els representants elegits pels seus treballadors. Hi ha pacte acordat amb els 
representants dels treballadors i que s‟ajusta a la legalitat vigent. Defensa que s‟hagi 
fet servir el terme catàleg/RLT. El concepte de catàleg és decimonònic; el concepte de 
la RLT és de l‟any 2007, en desenvolupament de l‟EBEP. Les administracions que no 
tenen una RLT poden fer servir el catàleg. Nosaltres estem desenvolupament la nova 
RLT, amb suport extern. El nostre catàleg es va fer després d‟una anàlisi molt 
profunda dels llocs de treball i serà la base per fer la RLT (ho explica). Estem fent un 
pas més enllà que la majoria de les administracions. Estem, d‟acord amb el marc 
legal, en el període de transició del catàleg a la RLT, per això el terme catàleg/RLT és 
escaient. . S‟està complint la legalitat vigent i hi ha acord entre les parts legítimament 
elegides (pels ciutadans i pels treballadors municipals). 
S‟aprova amb 16 vots a favor del Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit i 10 
vots en contra de la resta de grups.  
 
Punt núm. 12. Expedient de modificacions de crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2010 (I) 
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El Sr. Zapater anuncia el vot favorable a la proposta. 
 
El Sr. Camats comenta que és perfectament conscient que el pressupost és un  
document viu i que no ho pot preveure tot. Les desviacions que es volen cobrir amb 
aquest expedient són relativament contingudes. Tanmateix n‟hi ha una que no té 
aquest caràcter: la de neteja i recollida de residus que s‟augmenta en 1,3 milions 
d‟euros. Comenta que ha rebut queixes sobre la neteja d‟alguns indrets de la ciutat i 
pensava que es devia a la política d‟austeritat municipal mentre que s‟incrementaven 
les zones a netejar. Ara es constata que els serveis extraordinaris s‟han fet  i que cal 
pagar-los. És una modificació que calia haver previst, ja que les ampliacions de 
superfície a netejar poden ser previsibles (també una mitjana de les neteges 
extraordinàries). Creu que aquest augment és excessiu ii que les explicacions no han 
estat prou detallades. Per aquest motiu s‟abstindrà de votar. Malgrat això, els treballs 
fets s‟han de pagar.   
 
El Sr. Mitjans coincideix en opinar que el pressupost és un document viu atès el seu 
caràcter previ a la despesa. Votaran a favor de la proposta. Felicita al departament 
d‟Economia per poder disposar de més d‟1,7 milions d‟euros per modificar partides. 
Quant al capítol 6 considera que els 200.000 euros previstos són molts; es va informar  
que la destinació era per portar línies de llum al Turó de Gardeny i per fer-se càrrec 
l‟augment de l‟IVA; demana saber quines són les quantitats que corresponen a 
cadascun dels dos conceptes.  Comenta els augments de la partida d‟altres despeses 
de funcionament i la partida d‟1.3 milions destinada al contracte d‟ILNET. Vol que 
consti en acta el descontentament del seu grup pel servei final que ofereix aquesta 
empresa. Diu que quan es faci un nou plec de condicions caldrà ser molt més acurat. 
En aquest import no es comptabilitza la previsió d‟augments pels canvis dels 
contenidors. Hi ha malestar de molts ciutadans per la qualitat del servei de neteja. No 
vol que es torni a reproduir un cas com el de SEINSA. Voten  a favor per 
coresponsabilitat en el govern de la Paeria.    
 
La Sra. Horcajada diu que en aquesta modificació hi ha partides que són al mateix 
temps necessàries i imprevistes. No passa el mateix amb la de neteja i recollida de 
residus. No tenen informació per valorar si l‟augment  correspon a un increment de 
zones. En la Comissió Informativa es van donar explicacions molt genèriques. El 
creixement de la ciutat no és improvisat. Han demanat que es detallés quins eren els 
conceptes dels augments de la partida (serveis extraordinaris, augment de l‟IPC, etc.) i 
encara no tenen aquesta informació. L‟increment és de més del 10% de la partida 
inicial. S‟abstindran de votar la proposta.  
 
El Sr. Guallar anuncia també l‟abstenció del seu grup. Espera que es concreti a quins 
conceptes corresponen l‟‟1.3 milions d‟euros de la partida de neteja. Se‟ns demana un  
acte de fe que no podem fer. La resta de despeses són justificades i per això felicita la 
regidora i el Servei d‟Economia perquè només s‟hagi fet una modificació de crèdits al 
pressupost vigent, tot i estar en un any de crisi. Espera que es faciliti la informació 
demanada,  ja que l‟augment de la partida de neteja i recollida de residus és molt 
important. Està d‟acord en la modificació feta per tal de dotar de més llum al Parc de 
Gardeny i amb la resta de modificacions menors.  
 
La Sra. Mínguez diu que és el primer expedient de modificacions que es presenta al 
pressupost vigent. Explica que s‟estan fent les reunions tècniques escaients per tal de 
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delimitar i valorar quins són els serveis extraordinaris que cal satisfer; el Plec de 
condicions de la neteja i recollida de residus és molt detallat i rigorós. Encara no 
disposem del detall d‟aquesta despesa; malgrat això ara tenim la darrera oportunitat 
per dotar la partida abans d‟acabar l‟any. La xifra de la modificació és aproximada, 
segons una estimació prevista. Agraeix les abstencions  i els vots favorables. Els 
regidors podran disposar de la informació de detall sobre la partida de neteja en el 
proper Ple.  
S‟aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC i ERC i del regidor no adscrit i 8 
abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA.  
 
 
Punt núm. 17.   Aprovació del protocol de relacions entre el Consell Local de 
Joventut de Lleida i l’Ajuntament de Lleida 
 
La Sra. Bergés diu que en la Comissió es van abstenir de votar aquest punt, ja que 
necessitaven més informació sobre la proposta; avui hi votaran a favor. Destaca la 
importància del Consell Local de la Joventut. Creu que hauria estat més escaient fer 
un conveni, en comptes d‟un protocol. La tasca conjunta que es pot dur a terme 
justifica disposar del major rang d‟acord. Considera que s‟hauria pogut incloure la 
corresponent  partida pressupostària que donés suport a les obligacions econòmiques. 
Espera que en els pressupostos estigui prevista la partida dedicada a aquest acord 
(demana que el document actual es transformi en un conveni).  Creu que cal concretar 
la forma de participació del Consell, en especial  en la revisió del Pla d‟acció juvenil.  
El Sr. Yuguero agraeix la tasca que fa el Consell Local de la Joventut i també el vot 
afirmatiu dels grups a la proposta. Aquest protocol s‟està treballant des de fa molt  
temps. Les entitats del Consell són molt diverses i era important aconseguir aquest 
acord. S‟està esperant l‟informe de les activitats previstes per l‟any vinent per tal de 
preparar la corresponent dotació econòmica en  una partida pressupostària 
diferenciada. Es podran anar afegint altres col·laboracions amb el Consell, però ara 
era important reconèixer el seu rol com a representat de les entitats juvenils de la 
ciutat. Destaca que a la ciutat tenim molts joves que dediquen part del seu temps a 
treballar per altres.  
El Sr. alcalde agraeix als grups la unanimitat.  
 
Punt núm. 24.  Aprovació del Plec de clàusules administratives particulars i 
tècniques que regeixen la contractació del Pla de manteniment, conservació i 
millora de voreres i brigada d’acció immediata any 2011 i inici de licitació 
 
La Sra. Bergés recorda que l‟any 2005 es va crear la brigada d‟acció immediata per al 
manteniment de la ciutat; va ser una de les apostes més importants del mandat 
anterior. Es va començar a licitar 1,4 milions d‟euros i es va arribar fins a 2,2 milions 
l‟any 2008. L‟any 2009 es va baixar a 400.000 euros i es va dir que part dels fons FEIL 
es destinarien al manteniment de la via pública i que es compensaria la inversió. L‟any 
2010 es va pressupostar 1 milió d‟euros, tot i que continuaven els fons estatals. Es 
remet a les actes dels plens en què es reflecteix la preocupació del grup d‟ERC sobre 
aquest tema. La Sra. Mínguez va manifestar que el manteniment estava garantit. El 
plec per a l‟any 2011 rebaixa la partida a 700.000 euros i ja no hi haurà fons d‟inversió 
local. Votaran en contra del Plec i espera que en els pressupostos es pugui augmentar 
la partida i fer una contractació complementària. La resta de contractes de mantinent 
augmenten i la partida del manteniment de la via pública és insuficient; això pot 
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provocar la degradació de l‟espai públic.   
 
La Sra. Horcajada recorda que han manifestat en diverses ocasions que no cal 
obligar l‟urbanisme de proximitat i el manteniment de la ciutat. Ara hi ha deficiències 
en diverses vies de la ciutat, fins i tot en obres recentment inaugurades. També fa 
esment de les propostes d‟augment d‟aquesta partida que han fet en els debats dels 
pressupostos. S‟ha demanat fer un estudi sobre les deficiències del manteniment de la 
vialitat a la ciutat. El pressupost de la proposta creu que és del tot insuficient i es remet 
a l‟aprovació del pressupost. S‟abstindran de votar per la quantia del pressupost del 
Plec.  
 
El Sr. Guallar anuncia que el seu grup s‟abstindrà de votar. Comparteix alguna de les 
reflexions fetes i espera que es pugui millorar la conservació dels carrers.  
 
La Sra. Camps explica que en les partides de manteniment de pressupostos passats 
s‟incloïen alguns conceptes que ara estan individualitzats en altres partides (esmenta 
el cas del manteniment del mobiliari urbà). S‟ha disminuït la partida, perquè moltes de 
les obres de la campanya de via pública (com els rebaixos de voreres, semàfors, 
places, etc.) s‟han anat fent amb obres independents amb els programes FEIL; explica 
que s‟han arranjat fins a 40 places amb aquests fons. S‟estan fent 900 passos de 
vianants, s‟instal·len semàfors i passos elevats,  etc. Amb la partida de l‟any 2010 
s‟han pogut fer les tasques de manteniment fins a final d‟any. La previsió per a l‟any 
2011 creu que serà suficient. Si a meitat d‟any la partida no és suficient es podrà fer 
alguna pròrroga. Els treballs previstos són de manteniment en el sentit més estricte.  
 
El Sr. alcalde diu que qui tingui la responsabilitat de governar durant el segon 
semestre de l‟any vinent podrà fer una modificació del pressupost o una pròrroga de 
contracte.  
 
El Sr. Camats explica que el manteniment serveix de manera especialment important 
per garantir un efecte positiu en els usuaris vers la via pública. Resulta més car fer 
obres noves que no pas mantenir les actuals. El manteniment és també una mesura 
d‟austeritat. Defensa la importància de la brigada d‟acció immediata. Creu que el 
pressupost destinat és insuficient, tot i que ara es dediqui exclusivament a 
l‟arranjament de voreres. S‟abstindrà de votar  en aquest, atès que sempre es podrà 
suplementar les eventuals deficiències del pressupost actual.  
 
La Sra. Bergés diu que la Sra. Camps no els ha convençut; ara no tenim els fons 
d‟inversió local i caldrà continuar fent obres de rebaixos o d‟instal·lació de semàfors. 
Caldrà mantenir també els nous espais públics. Creu que aquest Plec hauria de 
preveure com a mínim 2 milions d‟euros. Segurament caldrà suplementar la partida; 
hauria estat millor preveure-ho i planificar-ho millor.  
 
La Sra. Camps reitera que el manteniment de mobiliari urbà no està inclòs en aquesta 
partida i importa uns 200.000 euros. Els rebaixos de vorera de la ciutat estaran 
gairebé tots fets i no caldrà fer-los de nou. Caldrà continuar fent el manteniment i es 
farà en les millors condicions possibles.  
 
S‟aprova amb 16 vots a favor del Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit, 2 
vots en contra del Grup d‟ERC i 8 abstencions dels grups de CiU, PP  i ICV-EUiA.  
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Punt núm. 27. Aprovació inicial de la modificació del Pla General d’Ordenació 
Urbana en l’àmbit del Parc Territorial Alcalde Pons – Les Basses  
 
Abans del debat el Sr. alcalde informa que el Ple votarà la modificació del PGL, el Pla 
parcial serà aprovat per la Junta de Govern Local.  
 
El Sr. Zapater manifesta que hi votarà afirmativament i felicita l‟equip de govern, 
perquè valora molt positivament que s‟arrangin les Basses. Han estat abandonades 
durant molts anys tot i ser un lloc emblemàtic de la ciutat. S‟ha dit que les obres 
començarien a la primavera i espera que així sigui. Recorda que les Basses han estat 
durant molts anys un lloc per al gaudiment de la ciutadania; espera que puguem tornar 
a gaudir-ne molt aviat. 
 
El Sr. Camats recorda que el mes de març de 2009 el seu grup es va abstenir en 
l‟aprovació de la modificació del PGL en el Parc territorial Alcalde Pons. En aquell 
moment van considerar que el procés de participació ciutadana havia quedat truncat a 
l‟encarregar a la Fundació Paisatge Urbà la rehabilitació del parc de les Basses. A la 
vista del nou Pla creu que cal fer algunes consideracions. Troben bé l‟ampliació en 6 
hectàrees de la superfície del Parc. També està d‟acord en el manteniment de la 
titularitat pública del conjunt de les instal·lacions. Creu correcta la superfície màxima 
edificable (de 20.000 m2) amb relació als més de 200.000 m2 totals. També veu 
encertada la definició dels usos principals (esportius, lleure i salut vinculats a la 
natura). Igualment està d‟acord en l‟objectiu del manteniment dels valors paisatgístics i 
en la fixació d‟un únic recorregut perimetral de tot el conjunt. No està d‟acord en 
l‟extensió de la superfície comercial (12.000 m2), ja que no creu que el comerç hagi de 
ser una activitat del Parc, especialment quan els usos terciaris, educatius, etc. només 
suposaran 8.000 m2. No creu que sigui bo que no estigui definida clarament una zona 
de pícnic. Troba incorrecte que no s‟hagi previst un carril bicicleta protegit que permeti 
accedir còmodament al Parc des de la ciutat. No es parla de reforçar les línies de 
transport públic que permetin un accés fàcil dels ciutadans, tot i que suposa que 
estarà previst. No li agrada (encara que ho entén) que s‟hagi d‟ubicar una zona 
comercial i una altra de residencial per tal de disposar d‟ingressos que permetin el 
manteniment del Parc; suposa que és un mal menor i necessari. Per tot plegat, 
s‟abstindrà de votar la proposta, entenent que aquesta abstenció és positiva en espera 
de la redacció definitiva del Pla.   
 
La Sra. Bergés recorda que en la votació del mes de març de l‟any 2009 el seu grup 
s‟hi va abstenir. Pensaven que després de l‟aprovació de l‟avanç es reprendria el 
procés de participació iniciat el mandat passat. Calia apostar per la participació i ERC 
va fer arribar una proposta a la Fundació Paisatge Urbà; no es va donar cap resposta 
ni es va fer cap debat obert amb la ciutadania. Simplement es va contractar una 
empresa per tal de redactar un Pla parcial. Ara se‟ns ha explicat el Pla en una 
Comissió Informativa, sense la profunditat que hauria estat desitjable. No es va poder 
participar en el procés de decisió. Ara s‟obre un procés general i obert d‟al·legacions 
seguint el tràmit previst. No estan d‟acord en la manca de treballs per tal d‟arribar a un 
consens amb la ciutadania i per això hi votaran en contra. No voten en contra de la 
reforma de les Basses, sinó de la proposta que presenta el Govern. El model d‟ERC 
era el de mantenir, recuperar i potenciar un parc urbà natural. En la proposta del 
Govern hi ha el risc de construir un parc urbà artificial. S‟afegeix una part nova per 
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poder encabir edificis i equipaments; podem caure amb el model de tractar un lloc 
natural amb l‟afegit de peces artificials. Aposten per un alberg juvenil en comptes de 
per un hotel. El conjunt hauria de ser un punt de referència per als escolars, 
complementant també l‟oferta d‟albergs juvenils (que ara és insuficient). No està fixada 
la dimensió del càmping i la zona d‟acampada. Quant a la zona comercial  ja ha 
advertit que cal tenir preparat un pla alternatiu (“B”) perquè la Llei no permet posar la 
instal·lació comercial prevista. Entenen que cal contractar concessions per tal d‟obtenir 
cànons que permetin finançar el manteniment del Parc. Considera negatiu que el Pla 
parcial no es pugui debatre, ja que l‟aprovarà la Junta de Govern; pot passar que com 
en el cas de la plaça de Ricard Vinyes les decisions finals les prenguin els privats. 
Treballaran durant el període d‟exposició pública per fer les propostes que considerin 
adients.  
 
El Sr. alcalde diu que la decisió sobre el disseny de la plaça de Ricard Vinyes la va 
prendre un jurat en el que va participar la presidenta del COAC, el Sr. Solà Morales 
(un dels urbanistes més prestigiosos de Catalunya), la Sra. Beth Galí (secretària dels 
premis FAD) i els representants de l‟Ajuntament.  
 
La Sra. Bergés recorda que ERC va votar en contra del Plec de condicions del 
conjunt de la plaça de Ricard Vinyes, ja que no fixava quin era el model de plaça que 
l‟Ajuntament volia. Creu que aquesta decisió havia de ser política. Un cop adoptada la 
decisió sobre el model de plaça havien de ser els arquitectes qui fessin el projecte.  
 
El Sr. alcalde recorda els termes del debat en què va dir que 27 regidors no poden 
dedicar-se a dissenyar una plaça. El Plec de condicions fixava els requeriments 
generals, però calia veure les propostes dels urbanistes, enginyers i arquitectes que 
participaven.  
 
La Sra. Horcajada explica el contingut del tràmit urbanístic que hi ha a la proposta. 
Destaca la importància del ressorgiment de les Basses, després d‟anys d‟abandó. 
Explica els trets essencials de la proposta i la distribució dels usos. Creu positiu que 
l‟augment d‟edificació que comporten els nous usos es faci mitjançant l‟augment de la 
superfície total del Parc. Espera també que el Pla parcial concreti els extrems que cal 
definir amb més detall. Recorda que fins l‟any 2009 el Ple no es va poder pronunciar 
sobre l‟avanç de la modificació del PGL  relatiu a les Basses. El procés està en marxa 
i espera que es resolgui amb rapidesa per tal que la ciutadania pugui tornar a gaudir 
d‟un espai emblemàtic. Creu que el debat polític sobre el usos ja es va fer quan es va 
aprovar l‟avanç. El Grup del PP va manifestar certes reserves sobre la viabilitat del 
projecte. La prioritat és la de recuperar les Basses i cal fer-la possible; cal que tots 
lluitem perquè així sigui. Tenim una primera dificultat en saber si l‟establiment 
comercial previst serà autoritzat per Comerç de la Generalitat. La viabilitat econòmica 
del conjunt depèn en gran part de la instal·lació d‟aquest establiment comercial. 
Espera que la Generalitat hi sigui sensible. El seu grup hi votarà a favor.  
 
El Sr. Guallar explica que aquest punt de l‟ordre del dia té per al seu grup una 
connotació molt emotiva. Estem parlant d‟un element urbà molt transcendent per 
aquells que participen en el debat i que està carregat de simbolisme. Aquesta 
afirmació contrasta amb l‟estat actual de les Basses; que s‟han deixat morir de pura 
inanició. Estem afrontat ara una reforma de nova planta; així ho diu l‟informe que 
justifica la proposta. Hem estat massa temps a prendre decisions. Entre el mandat 
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anterior i l‟actual s‟ha fet un procés de participació i les propostes que han estat fruit 
d‟aquest procés no es veuen reflectides de manera majoritària en el projecte. Tot el 
conjunt depèn del fet que hi hagi o no un gran equipament comercial. Destaca la 
incertesa jurídica que plana sobre la proposta (tal com ha manifestat el conseller 
competent en la matèria). L‟equip de govern ha dit que hi ha informes jurídics que ho 
avalen, però, finalment prevaldrà la decisió del Govern de la Generalitat. Tot plegat és 
poc rigorós, ja que no hem previst que pot passar si finalment no s‟autoritza aquest 
equipament. El Pla té elements positius i és evident que cal actuar en relació amb el 
Parc. Posar un ús comercial tan intensiu en un espai privilegiat com les Basses no els 
acaba de satisfer. El model comercial de CiU és un altre. Es pot donar el fet que la 
gent vagi al Parc sense entrar a la ciutat, en contra de la trama urbana existent. S‟ha 
triat un model d‟ús intensiu comercial que no comparteixen. Creu que la prioritat de les 
Basses ha de ser la d’un espai de lleure i familiar. Creu que la proposta és una fugida 
endavant; no tenim garantida la viabilitat del projecte. Per aquests motius el seu grup 
hi votarà en contra. Espera que el decurs del procés d‟al·legacions i la recerca del 
consens puguin fer que aquest posicionament contrari pugui esdevenir positiu.  
 
La Sra. Camps lamenta que els grups d‟ERC i CiU no se sumin (amb una abstenció, 
com a mínim) a una proposta tan important per a la ciutat com és la recuperació de les 
Basses. Agraeix els vots favorables i les abstencions. Creu que és un projecte 
fonamental pel desenvolupament futur de la ciutat; les Basses també són ciutat. 
Defensa el procés participatiu i l‟encàrrec de la redacció dels plans. S‟està fent tota la 
documentació administrativa que permet el marc legal per tal de fer la recuperació 
desitjada. Aquest és un pla estratègic. Lamenta que en la Comissió Informativa en què 
es va explicar no s‟hagués fet cap pregunta ni s‟hagués plantejat cap de les qüestions 
que ara es debaten. Creu que darrera el posicionament de CiU i ERC hi ha només un 
rebuig al model comercial. La resta d‟objeccions es podien haver resolt en la Comissió 
Informativa. Estan previstes les piscines, la zona de càmping, un alberg, etc. Demana 
a aquests dos grups que diguin clarament que no volen un comerç que pugui pagar la 
revitalització del Parc de les Basses. Pregunta de quina altra manera s‟aconseguiran 
recursos per pagar els 6 milions d‟euros que costarà la urbanització de l‟espai. Creu 
que el posicionament de CiU sobre el tema comercial no és clar i canvia segons els 
moments. Les altres objeccions dels grups estan recollides en el projecte. Un 85% de 
la superfície és zona verda; els usos urbanitzables serien la resta del 15% (del qual el 
comercial seria l‟11%). Les propostes que s‟han comentat estaven previstes en el 
procés participatiu i estan incloses en el projecte. Està prevista l‟accessibilitat, l‟accés 
amb bicicleta per un gran nombre de camins, el reforç dels autobusos, etc. Cal un 
motor comercial per garantir el manteniment del Parc i per tal que la inversió 
econòmica inicial es dugui a terme. Cal donar a les Basses  uns usos que no han de 
ser els de l‟any 1958, que permetin que el Parc tingui vida cada dia i que  es mantingui 
per sí mateix. Ha de tenir operadors privats que el gestionin; hi ha d‟haver una 
col·laboració entre el sector públic i el sector privat. Hi ha un gran nombre de zones 
esportives (pistes, piscines, etc). El Parc tindrà tres zones: una comercial, una 
esportiva i una tercera  de pícnic i bungalows; i la resta és parc. Tots els usos han 
d‟estar condicionats als usos generals i principals del Parc: l‟esport, el lleure i la salut. 
Per això es preveu un establiment comercial singular que no cal que  sigui a la trama 
urbana consolidada (ho explica). Hi ha una base jurídica sòlida per fonamentar 
l‟excepcionalitat. La rehabilitació integral de les Basses ha de tenir un toc de 
modernitat i la garantia de manteniment per molts anys.  
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La Sra. Bergés diu que avui no ha parlat del model comercial d‟ERC, sinó del model 
de ciutat i del model de parcs. Explica la proposta que va presentar el seu grup a la 
Fundació. En la Comissió Informativa es va explicar el Pla en 10 minuts; no era 
possible fer el debat en aquell moment. Des de l‟any 2009 han demanat que s‟obri un 
procés de debat per explicar i valorar les diverses propostes. No s‟ha tingut en 
consideració ni els grups polítics ni els ciutadans. Les decisions sobre el Parc de les 
Basses s‟han de fer amb el consens necessari. Potser encara estem a temps. Espera 
que es puguin tenir en consideració altres opcions, altres valoracions econòmiques, 
etc. Reitera que cal preveure un pla alternatiu. En la comissió no es va explicar el 
tema de l‟alberg o altres que s‟han comentat. No s‟han debatut les propostes que han 
fet els grups municipals. Pregunta si amb aquest Ple s‟acaba el debat sobre les 
Basses i sobre quins seran els límits de la privatització que es farà. Volen un parc urbà 
natural, no artificial. Estan disposats a canviar el vot, sempre que es garanteixi un Pla 
que pugui funcionar. Creu que no es pot simplificar el debat comercial. El debat sobre 
el Parc de les Basses no es pot limitar a una qüestió comercial. És possible  fer 
activitats cada dia al Parc sense adoptar, necessàriament, el model que presenta el 
Govern.  
 
El Sr. Guallar diu que estan en la mateixa situació que l‟any 2009, amb l‟única 
diferència del canvi en el sentit del vot. En aquell moment es va demanar que es crees 
una comissió per tractar aquest tema, amb la participació de tots els grups, atenent la 
importància del tema. No s‟ha fet res en aquest sentit. Malgrat que hi ha coses 
positives, ara es veuen abocats a votar negativament aquest tema. Caldrà esperar 
l‟aprovació final per valorar si es pot canviar. Insisteix en què el projecte s‟està 
condicionant als usos comercials del Parc i això no és el resultat de la petició de la 
ciutadania en el procés participatiu. CiU està en contra d‟un ús comercial intensiu com 
el previst. Hi ha maneres de trobar un finançament possible. No s‟havia de deixar el 
Parc sense manteniment durant tant temps. Es pot també actuar esmerçant millor els 
recursos, que sempre són limitats. Potser evitant les desviacions d‟algunes obres (com 
el pont de Príncep de Viana) es podria trobar finançament sense fiar-ho tot al tema 
comercial. Cal cercar un consens per millorar el projecte. 
 
La Sra. Camps diu que CiU i ERC no volen cap consens. Pregunta quines són les 
propostes presentades que no estan incloses en el Pla. Insisteix en què el punt de 
discrepància és només el comerç; en la resta l‟acord és possible. A Lleida no hi ha cap 
parc natural de 230.000 m2. El Pla recull pràcticament tot el procés participatiu i les 
aportacions generals dels grups. Qualifica de demagògica la intervenció del Sr. 
Guallar en relació amb els recursos per atendre les despeses del Pla. La Sra. Bergés 
no ha dit tampoc quines són les fórmules alternatives per tal de fer econòmicament 
viable el projecte. No cal tenir un pla alternatiu quan el que està previst s‟ajusta a la 
Llei. El sòl destinat a ús comercial continuarà sent públic, es traurà a concurs 
mitjançant concessió, amb una contraprestació econòmica per a la ciutat i per 
reinvertir-la a les Basses. La concessió afectaria només al 15% de la superfície, 
associada als usos generals d‟esport, lleure i salut. CiU i ERC demanen  un consens 
que no és possible, perquè no hi ha acord en la qüestió de base. No sap quina és la 
trama urbana que proposa CiU a efectes comercials ni quin és el model comercial que 
volen per a la ciutat. Segurament trobaríem acords sobre la resta de qüestions.  
    
El Sr. alcalde agraeix els vots favorables i l„abstenció que han estat anunciats. Creu 
que s‟ha fet un gran treball des del punt de vista mediambiental i s‟han inventariat tots 
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els arbres del Parc. Considera que en aquest cas cal aprofitar els camins de l‟Horta 
per fer accessibles les Basses amb bicicleta des del nucli urbà. S‟han recollit els 
elements fonamentals del procés de participació (ho explica). Hi ha un punt en què els 
processos de participació s‟han d‟acabar. També hi ha un punt en què cal cercar el 
consens polític; tot i que cal considerar que el consens no és una finalitat, sinó un 
mecanisme d‟acord. El que té la responsabilitat de governar ha de prendre decisions. 
Creu que les Basses no s‟han deixat morir, sinó que a les Basses s‟hi ha deixat d‟anar 
(explica tot el procés de canvi d‟hàbits en relació amb les piscines). Un espai es 
degrada si no hi ha activitat permanent. S‟està fent un projecte perquè els ciutadans 
tornin. Les Basses tenen una ubicació especial amb relació a Lleida i al seu entorn; 
són un pol d‟atracció. Els ciutadans no havien proposat l‟ús comercial previst, perquè 
és lògic que pensin en el concepte de despesa, no en el d‟ingrés. Són els governs qui 
han de cercar els fons que fan possible la satisfacció de les necessitats de la 
ciutadania. L‟ús comercial està perfectament recollit en la legislació vigent. Creu que 
encara que hi hagués fons públics per fer la inversió, l‟ús comercial crearia per a la 
ciutat un pol d‟atenció amb un establiment singular (relacionat amb el lleure, l‟esport i 
la salut). Comenta que la inversió total pot suposar un import de 12 milions d‟euros. El 
comerç garantiria ocupació i vida al Parc; el concurs garantirà també la igualtat. El pla 
alternatiu també existeix. En un primer cas, recórrer davant els tribunals contenciosos 
administratius.  Si aquesta alternativa no dóna resultat, l‟alcalde demanaria al Govern 
de la Generalitat els 12 milions d‟euros necessaris per rehabilitar les Basses. Si la 
normativa de la Generalitat fes que no encaixés el projecte ni els tribunals ens donen 
la raó, l‟alcalde demanarà una inversió pública de 12 milions d‟euros (mani qui mani a 
la Generalitat). Insisteix que l‟alternativa comercial, de col·laboració públic – privat, 
continua sent la millor. Clou dient  que aquest és un projecte de ciutat i explica que 
s‟exposarà i explicarà al COAC.  
S‟aprova amb 16 vots a favor dels grups del PSC i PP i del regidor no adscrit, 8 vots 
en contra dels grups de CiU i ERC i 1 abstenció del Grup d‟ICV-EUiA.  
 
 
Punt núm. 34. Adhesió al Manifest fet a Terrassa amb motiu de la Declaració dels 
castells com a patrimoni cultural immaterial de la humanitat per part de la 
UNESCO 
 
En la presentació de l‟adhesió al manifest el Sr. alcalde fa constar que l‟Ajuntament de 
Lleida felicita especialment als Castellers de Lleida i a tota la família castellera de 
Catalunya. 
 
 
Punt núm. 35. Moció del Grup Municipal d’ERC de suport als reglaments per a 
l’ús de la llengua catalana a les administracions locals 
 
La Sra. Bergés explica breument la part expositiva de la moció que ha estat motivada 
per algunes actuacions com són la interposició de recursos contra els reglaments de la 
Diputació de Lleida o de l‟Ajuntament de Barcelona. En el cas del nostre Ajuntament 
tenim un Reglament des de l‟any 1997 i mai hem tingut cap problema  en aquesta 
matèria. Vol destacar la normalitat que hi ha al  país quant a l‟ús de la nostra llengua. 
Explica que es vol donar suport a les altres administracions locals i fer arribar aquest 
missatge a les entitats municipalistes i al Parlament de Catalunya. 
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El Sr. Zapater diu que comparteix el fons i la forma de la moció; per això hi votarà a 
favor. 
 
El Sr. Camats també manifesta que està completament d‟acord en el fons i amb la 
forma de la moció. El seu vot serà favorable.   
 
La Sra. Horcajada diu que aquesta moció vol anar en contra (o fer pressió) 
d‟actuacions que ha pres l‟administració de justícia; en aquest cas el TSJC. Sempre 
que es parla de llengües a Catalunya s‟acusa el PP de voler polititzar-ho o fer-ne un 
ús partidista. Creu que en aquest Ple es veu clarament qui vol fer un ús partidista i 
electoralista. Aquesta moció s‟ha presentat el darrer dia de campanya electoral. El PP 
defensa la cooficialitat de les llengües catalana i castellana, sense cap preeminència 
d‟una vers l‟altra. La promoció del català no s‟ha de fer en detriment del castellà. 
Tampoc admeten les vies coercitives i la imposició de sancions. La cooficialitat de les 
llengües s‟interpreta de diferents maneres. ERC vol una preeminència total i absoluta 
del català. Altres aposten per una Catalunya oficial exclusivament en català amb la 
possibilitat de demanar traduccions o d‟emprar el castellà quan ho demana 
l‟interessat. Diu que el PP és l‟únic partit que defensa el bilingüisme real. Considera 
que és incoherent el posicionament del PSC, que fa la propaganda electoral en 
ambdós idiomes. El bilingüisme s‟empra amb normalitat a l‟administració de l‟Estat 
(esmenta diversos exemples). Pregunta per quin motiu no es pot fer el mateix a 
l‟administració local o a la catalana. El bilingüisme és una garantia de la convivència i 
la igualtat de les dues llengües. Els ciutadans han de poder escollir. Comenta el 
contingut de la Llei 1/1998 de política lingüística i l‟article 3 de la vigent Constitució. 
També comenta la sentència del TC 31/ 2010 que anul·la el terme de preferència 
quant a l‟ús del català. Les dues llengües són oficials i no pot haver discriminacions 
per aquest motiu. Defensa el dret a impugnar una norma que vulnera altra de rang 
superior. Cal respectar les decisions dels tribunals. Per aquests motius votaran en 
contra de la moció.  
 
La Sra. Rodríguez explica que el seu grup està plenament d‟acord en la moció. Creu 
que els grups no pretenen anar en contra de cap resolució judicial. Aquestes 
resolucions han de ser acatades i si no s‟està d‟acord es poden plantejar els recursos 
escaients. La decisió del TSJC està dictada en la fase processal de mesures cautelars 
i no s‟ha decidit res sobre el fons de l‟assumpte. També comenta que la resolució 
esmentada conté un vot particular discrepant molt interessant. Creu que quan el PP 
nega la preeminència del català nega la llengua pròpia de la ciutat, el territori i el país. 
Considera que la tesis defensada pel PP obligaria a disposar d‟un traductor de les 
intervencions del Ple, òrgan en el qual tots parlem en català.  
 
La Sra. Parra diu que el PSC votarà a favor de la moció. Diu a la Sra. Horcajada que 
les manifestacions en contra de l‟ús de la llengua catalana també van en contra de la 
nostra cultura. La defensa de l‟ús quotidià del català (també a les administracions) és 
una defensa de la cultura que hi ha al darrera. Atacar la llengua és atacar la cultura. 
Defensa el respecte a les llengües i a les cultures i diu que no s‟han de fer actuacions 
que vagin en contra de qualsevol llengua. En el nostre país es parlen al castellà i el 
català i es pot viure en qualsevol dels dos idiomes. Això no va en contra de reconèixer 
que la llengua pròpia de Catalunya és la llengua catalana.  
 
La Sra. Bergés diu que la moció no és oportunista, sinó oportuna. Cal posar sobre la 
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taula el posicionament dels partits sobre els atacs que es fan a la llengua catalana. 
L‟any 1996 es va debatre sobre aquest Reglament al Ple i el PP es va abstenir i no ho 
va trobar tan malament. Ara el PP s‟ha radicalitzat i convé que la gent ho tingui en 
consideració. Reitera la normalitat de la situació actual i la defensa per part del Grup 
d‟ERC de la llengua i la cultura catalanes. No hi ha cap discriminació cap al castellà; 
en tot cas és el català el que la pateix. Agraeix el vot de la resta de grups.  
  
El Sr. Camats diu que el bilingüisme no és possible en una situació d‟asimetria 
política i de poder. El bilingüisme a Catalunya només és real en el que fa referència 
als catalanoparlants. En el nostre cas el bilingüisme acaba convertint-se en diglòssia. 
Quan es parla de llengua preferent es parla també de política i de societat. Tenim una 
llei que imposa la immersió lingüística de tots els nens i nenes, creu que aquest és un 
dels més grans encerts del país per tal de no crear dues comunitats. La immersió 
lingüística no ha tingut cap efecte negatiu per a la llengua castellana (ho explica). Creu 
que cal donar un vot afirmatiu per tal de donar suport als reglaments vigents per a l‟ús 
de la llengua catalana, que la preveuen com a llengua preferent de Catalunya.  
 
La Sra. Horcajada diu (referint-se a l‟aprovació del Reglament municipal) que quan un 
partit està en contra d‟una proposta pot votar-hi en contra o fer una abstenció crítica. 
No estaven d‟acord en el Reglament perquè creu es és superflu i innecessari. El PP 
sempre ha tingut una política lingüística clara. Reitera també que cal respectar les 
resolucions judicials i recórrer aquelles amb les què no s‟està d‟acord. Creu que tant el 
castellà com el català són llengües pròpies de Catalunya i no es pot obligar els 
ciutadans a escollir-ne una; les dos són llengües pròpies. Està en contra de les 
manifestacions de la Sra. Parra, ja que vol diferenciar els catalans bons i dolents; creu 
que a Catalunya hi cabem tots. La defensa del bilingüisme no suposa anar en contra 
de la llengua catalana i de la cultura catalanes. Vol creure que tots els nens, quan 
acaben els cicles educatius, saben parlar i escriure en ambdues llengües.  
 
La Sra. Rodríguez diu que la Sra. Horcajada confon la cooficialitat amb la llengua 
pròpia d‟un poble. Creu que el PP està fent de la llengua un camp de batalla. La nostra 
llengua és el català i l‟administració té establerta una cooficialitat. Demana a la Sra. 
Horcajada que sigui coherent i que deixi que l‟Administració s‟expressi en català.  
 
La Sra. Parra diu que no tenia cap intenció de molestar la Sra. Horcajada, tot i que 
manté totalment el contingut de la intervenció. Com a filòloga estima i respecta totes 
les llengües i és conscient que darrera una llengua hi ha una cultura.  La gent fa servir 
la llengua en la vida quotidiana i les administracions també fan servir la llengua i per 
això en fan reglaments d‟usos. Aquets reglaments mai van en contra de res. Una 
llengua no pot anar en contra d‟una altra. Creu que aquests recursos són absurds. 
Afortunadament estem en un país que té una llengua preferent (el català) i on es 
coneix prou una altra llengua (el castellà) per fer-la servir quan volem.  Tots tenim una 
llengua materna i aquesta és la preeminent. Saber altres llengües ens enriqueix des 
del punt de vista lingüístic i també cultural. Quan s‟aprèn una llengua s‟aprèn i es 
respecta la seva cultura. Només demanem que la nostra llengua es pugui fer servir 
amb normalitat, tal com fem a l‟Ajuntament i a la major part de les institucions de la 
ciutat. 
 
La Sra. Bergés diu que continuaran lluitant per defensar la llengua i la cultura del 
nostre país. Diu que a Catalunya, per sort, no hi ha cap problema amb la llengua i que 
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no en volem que se‟n creï cap.  
S‟aprova amb 24 vots a favor i 1 vot en contra del Grup Municipal del PP.  
 
 
Punt núm. 36. Moció del Grup Municipal del PP relativa a instar a ADIF i a la 
societat ACOMETE a presentar el projecte d’instal·lacions del pàrquing 
subterrani de Vialia 
 
El Sr. alcalde diu que garanteix que seguirà fent totes les gestions que calguin. 
Agraeix aquesta moció, que  li donarà més força per continuar en aquesta línia.  
 
 
Debat conjunt. Punt núm.37. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA de condemna 
a la intervenció militar del regne del Marroc a la ciutat de AL –AAIUN al Sàhara 
occidental ocupat i punt núm. 38. Moció del Grup Municipal del PP relativa a la 
situació actual del Sàhara occidental 
 
El Sr. Camats agraeix al grup socialista les aportacions que ha fet a la proposta inicial 
de moció (les explica). Recorda, de forma sumària, la història dels anys recents del 
Sàhara (des de l‟any 1900 fins a l‟actualitat). Comenta també les resolucions de les 
NU i l‟exigència de la convocatòria d‟un referèndum sobre el futur del Sàhara. Els 
darrers esdeveniments, que justifiquen la presentació de la moció, són coneguts per  
tothom. Explica que ahir el Parlament Europeu va aprovar una resolució de condemna 
dels fets ocorreguts. Durant els incidents hi va haver violència per ambdues parts, 
però no es pot posar al mateix nivell qui ataca i qui es defensa (especialment quan els 
mitjans de que disposen són tan diferents). La moció és explícitament de condemna; 
no es tracta de lamentar els fets o de deplorar-los. Es denuncien uns fets molts greus 
(ho explica) i es condemna qui els protagonitzen des d‟una posició de força. En tots 
els casos hem de condemnar la violència, com vàrem fer ahir en relació amb la 
violència masclista. Sabem quina és la situació de cadascuna de les parts en conflicte 
i coneixem l‟asimetria de les respectives posicions. Recorda unes paraules de Ghandi 
relatives a que “el que s‟obté  amb violència només amb violència es manté”. 
Considera que el Marroc va obtenir amb violència i intimidació el territori del Sàhara 
abandonat per Espanya. Creu que es tracta d‟una qüestió de principis i en qüestió de 
drets humans aquests en són primordials.  
 
La Sra. Horcajada lamenta que avui no s‟hagi pogut presentar una moció 
consensuada per tots els grups; especialment després de la resolució unànime que 
ahir va aprovar  el Parlament Europeu. Tots els grups estem d‟acord a condemnar els 
fets que es van produir. Malgrat això, no és coherent que al mateix temps que es 
demana una investigació independent s‟emeti una condemna contra una de les parts. 
Creu que l‟Ajuntament s‟ha d‟adherir a la resolució del Parlament Europeu de 
condemna dels fets i Instar al Govern de l‟Estat a manifestar aquesta condemna. 
S‟insta a l‟Estat a assumir, com antiga potència administradora, un paper actiu en el 
procés de descolonització. També explica les propostes que es fan en relació amb la 
modificació del mandat del MINURSO (ho explica) i la importància de promoure una 
investigació independent dels fets. S‟insta també a l‟Estat perquè faci les gestions 
davant NU per tal que es dugui a terme l‟exercici del dret d‟autodeterminació del 
Sàhara acordat per l‟Assemblea General i el Consell de Seguretat. També es demana 
al Govern de l‟Estat que insti al del Marroc per tal que garanteixi la lliure circulació dels 
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representants dels mitjans de comunicació. Demana el vot favorable a la moció.  
 
El Sr. Zapater diu que s‟abstindrà de votar la moció presentada pel Sr. Camats. Creu 
que les mocions sobre temes d‟àmbit internacional no correspon que es debatin en 
l‟àmbit municipal. Considera que són el Govern central i les institucions europees  qui 
han d‟adoptar decisions en aquestes matèries. Des del punt de vista personal 
comparteix els arguments que ha explicat el Sr. Camats. El Sàhara Occidental té un 
gran valor estratègic  i geoeconòmic i això ha fet que el Marroc intervingui i hagi actuat 
com ho ha fet: amb una política d‟opressió cap al Front Polisari. Quant a la moció del 
Grup del PP la justificació és la mateixa i, a més, no li ha estat lliurat el text de la 
moció presentada al Ple.  
 
La Sra. Bergés diu que el seu grup donarà suport a la moció presentada pel Grup 
d‟ICV-EUiA. Votaran en contra de la que ha presentat el Grup del PP. Creu que en 
casos com aquest hem de ser contundents.  
 
El Sr. Padilla diu també que és una llàstima que no s‟hagi pogut arribar a un consens 
entre tots els grups. Comenta que es podia haver acordat, amb l‟anuència de tots, 
l‟adhesió de l‟Ajuntament a la resolució del Parlament Europeu (què ha tingut, fins i tot, 
el suport del Front Polisari). Votaran a favor en les dos mocions; ambdues tenen 
elements positius i podien haver format part d‟una sola proposta consensuada. Les 
dos mocions volen condemnar els fets produïts els darrers dies. En aquesta qüestió 
CiU sempre ha cercat el major consens possible, donant suport al Govern de l‟Estat 
(encara que en aquest cas no ha estat a l‟alçada necessària). Comenta un llibre escrit 
pel Sr. Fernando Moran titulat “Una política exterior para España”. Deia que l‟Estat 
Espanyol va abandonar el Sàhara, però, no va cedir la sobirania; per això encara té 
una gran responsabilitat sobre el que està succeint. Agraeix la proposta d‟ICV-EUiA tot 
i que li agradaria que també en presentés alguna de condemna d‟algun règim que no 
sigui aliat dels EUA. Recorda una visita al Sàhara i la demanda que feien de llibres en 
castellà per conèixer una llengua internacional amb la qual tenien un lligam. La 
societat espanyola encara té un deure molt gran amb el Sàhara.  
 
El Sr. Yuguero comenta les aportacions que han fet a la moció presentada pel Sr. 
Camats.  Votaran a favor d‟alguns punts de la moció presentada pel PP (com el que fa 
referència al suport a la resolució del Parlament Europeu). Creu que Lleida sí que té 
una relació directa amb el poble sahrauí: ho diuen les deu entitats que treballen al 
Sàhara, els nens que cada estiu venen a la nostra ciutat o el conveni que avui hem 
aprovat per ajudar a les famílies sahrauís. Donen suport a la moció per denunciar la 
violència dels darrers dies. Cal esperar els informes internacionals, però això no 
impedeix condemnar la violència. Comenta que la presència i l‟ajuda espanyola, 
catalana i lleidatana és molt important. Gràcies a Lleida Solidària hi ha un hospital  
magnífic a Tindouf, que porta el nom de Lleida i que és un referent per a la salut a la 
regió. Destaca la importància de treballar per tots els milers de sahrauís que viuen en 
condicions infrahumanes. Defensa el posicionament de neutralitat del Govern 
espanyol, que vol fer de mitjancer entre les dues parts per tal arribar a acords sota 
l‟auspici  de les NU i garantir una sortida viable al procés.  
 
El Sr. Camats diu que en l‟acord setè de la moció cal canviar el terme “exigir” per 
“instar”. Aquesta moció és de caràcter internacional, però, al mateix temps està lligada 
a la nostra ciutat i als drets humans. Per això paga la pena pronunciar-se.  En aquest 
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tema no es podem pronunciar de forma tèbia, cal parlar molt clar. Comenta les seves 
experiències personals en relació amb el Sàhara. Agraeix l‟explicació feta pel Sr. 
Padilla. 
 
La Sra. Horcajada agraeix el suport gairebé total que ham manifestat els grups del 
PSC i de CIU. Hauria estat d‟acord a fer una moció d‟un sol punt: l‟adhesió a la 
resolució del Parlament Europeu. S‟abstindran de votar la moció del Grup d‟ICV-EUiA. 
Creu que el Govern de l‟Estat havia de condemnar les violacions dels drets humans 
que es van produir.  
 
El Sr. Zapater diu que després d‟haver escoltat el Sr. Yuguero ha decidit canviar el 
sentit del vot i per aquest motiu ho farà afirmativament. El Sr. Yuguero agraeix aquest 
canvi i comenta l‟esforç fet per intentar aconseguir una moció conjunta.  
El resultat de les votacions estan en la part dispositiva de l‟acta.  
 
 
Punt núm. 39. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA de commemoració del 25 de 
novembre Dia Internacional de la Violència Contra les Dones 
 
El Sr. Camats explica que la moció està consensuada i ha incorporat l‟esmena 
proposada pel Grup socialista. Explica que la moció demana als mitjans de 
comunicació que siguin especialment curosos amb el tractament de la violència 
masclista.  
 
S‟aprova per unanimitat.  
 
 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
Número 1. El Sr. Gavín formula un prec. Recorda que CiU ha proposat polítiques 
municipals d‟austeritat adaptades al moment de crisi que vivim. L‟objectiu ha estat, 
d‟una banda, donar compliment a les recomanacions de les autoritats econòmiques 
internacionals i, d‟altra banda, ajudar les famílies i les empreses a superar la crisi. Han 
fet propostes d‟austeritat i d‟estalvi en la despesa pública (n‟explica algunes). Una de 
les mesures que va ser rebutjada va ser la proposta que l‟Ajuntament pagués a 30 
dies als seus proveïdors. Comenta el contingut de la Llei contra la morositat, que 
obliga les administracions a pagar a 55 dies l‟any 2010, a 50 dies l‟any 2011 i així 
successivament fins a l‟any 2013. Aquesta Llei no s‟està complint. No s‟han fet les 
polítiques d‟estalvi necessàries per tal de prioritzar el pagament als proveïdors i a les 
associacions i entitats. La primera causa de “mortalitat” de les PIME és la morositat. 
Les entitats associatives d‟aquestes empreses a Lleida han fet una crida pública   
denunciant que el pagament de les administracions es feia a 6, 9 o 12 mesos. 
Demana, una vegada més, que es faci tot el possible (aplicant mesures d‟estalvi i 
austeritat) per prioritzar el pagament en els terminis previstos en la Llei de morositat. 
Les empreses petites i mitjanes ho necessiten.  
El Sr. alcalde diu que la tendència municipal és la de complir la norma. Explica la 
reunió que es va tenir amb els empresaris en el procés d‟elaboració dels 
pressupostos. Un empresari va demanar el mateix que ha plantejat el Sr. Gavín. Se li 
va explicar que el deteriorament de la tresoreria és general: a les empreses i a les 
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administracions. Han disminuït alguns dels ingressos, hi ha una major demanda 
d‟ajornament del pagament de tributs i ha baixat la recaptació voluntària (ho explica 
amb percentatges i dades). Creu que la Llei de morositat no la pot complir (de forma 
estricta) cap administració local. L‟Ajuntament de Lleida haurà de fer un major ús de 
les pòlisses de tresoreria; això suposarà més despesa financera. Tenim una salut 
financera que permet que els bancs ens segueixin tenint tota la confiança. Caldrà 
també generalitzar més l‟ús del confirming com a instrument financer. Això millorarà la 
situació, però no evitarà el deteriorament de la tresoreria de les institucions. 
Intentarem atansar-nos als objectius de la Llei de morositat, però no es podrà arribar al 
compliment estricte.  
El Sr. Gavín diu que l‟alcalde té raó en bona part de la seva argumentació. També cal 
afegir que les administracions superiors tampoc paguen en els terminis previstos. 
Malgrat això cal insistir en què cal aplicar altres solucions que no suposin més 
endeutament. Cal una major voluntat política per a la disminució de les despeses i per 
a l‟estalvi públic. L‟euro està en perill i la situació financera internacional és molt difícil. 
Cal veure expectatives raonables de progrés i, al mateix temps, ser conscients de les 
dificultats del moment actual. Ara toca ser responsables i el màxim d‟exigents.  
El Sr. alcalde diu que tant l‟Estat com la Generalitat paguen més tard que abans i 
també ho fan amb confirming. La tensió de tresoreria hi es a tot arreu. Explica 
l‟actuació que s‟està fent per la creació de GlobaLleida que farà reduir quatre 
organismes autònoms (el consorci està planificant i iniciant els processos relatius al 
personal). Les empreses sabem que el nivell d‟inversió baixarà (per la reducció 
d‟inversions d‟altres administracions i la limitació de la nostra capacitat 
d‟endeutament). Comenta que s‟ha pogut aconseguir una moratòria en les 
amortitzacions d‟inversions dels parcs científics. El global d‟inversions baixarà.  
 
Número 2. La Sra. Horcajada fa referència al darrer informe de l‟organització 
Transparency International d‟Espanya. La Paeria millora una mica i passen del número 
39 al número 35 (sobre 110 ajuntaments). L‟avaluació sobre la informació de la 
corporació municipal  cau del número 8 al 44. Quan va veure aquesta dada va pensar 
en el fet que encara tenim pendent l‟aprovació el Reglament regulador de les 
condicions d‟accés i ús dels mitjans de comunicació de titularitat municipal per part 
dels grups. Es va aprovar per unanimitat en una moció, es va fer un esborrany al mes 
de maig, es van presentar esmenes i encara no hi ha un projecte definitiu. El tema és 
molt important i tampoc s‟ha ordenat la intervenció dels grups en els web municipals.  
Demana que es reprengui la tramitació d‟aquest reglament i que es pugui aprovar en 
aquest mandat.  
El Sr. alcalde diu que la Sra. Horcajada té tota la raó. Es va acordar el compromís de 
fer el Reglament i s‟ha de fer. El tema ho portava l‟anterior cap del Gabinet que ara no 
hi és. Es passarà el tema a la responsable de Comunicació i abans de Nadal es farà 
una reunió per intentar consensuar el tema. Quant a l‟informe de TI diu que 
l‟Ajuntament de Lleida millora en tot excepte en informació de la corporació. No sabem 
que estan avaluant en aquest apartat. Explica el procés general d‟avaluació i confirma 
les millores en la major part de les qüestions relacionades amb la ciutadania. S‟està 
indagant quins són els punts que s‟avaluen quant a informació corporativa.  
La Sra. Horcajada agraeix la voluntat de l‟alcalde i espera que abans de Nadal pugui 
passar el projecte al Ple.  
El Sr. alcalde clou la sessió fent una crida a la ciutadania a participar en les eleccions 
del proper diumenge. En democràcia totes les opcions són legítimes. Par això cal crida 
a tota la ciutadania perquè vagin a votar. Vàrem demanat durant molts anys la 
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Generalitat i ara hem de fer servir la capacitat de govern votant l‟opció que cadascú 
consideri més legítima.  
(Cal deixar constància  que el Sr. Camats s‟absté en el punt número 7 atenent que té 
interès directe en la resolució).  
 
 
L‟alcalde aixeca la sessió de la qual cosa com a secretari estenc aquesta acta. 
 
El secretari, 
                                                                                                                       Vist i plau 
                                                                                                                        L‟alcalde, 
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